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PROTOKÓŁ  NR  XXVI/12 

z XXVI SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  IV  KADENCJI 
 

(17.09.2012 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 10
05

 – radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący 

Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – pozwólcie, że 

dopełniając dobrego obyczaju przystąpię do powitań. Serdecznie witam 

przybyłych gości na dzisiejszą sesję, Szanownego Pana Wojewodę Śląskiego, 

dr. Zygmunta Łukaszczyka, witam Zarząd Województwa Śląskiego z Panem 

Marszałkiem Adamem Matusiewiczem, witam Prezydenta Katowic 

Szanownego Pana Piotra Uszoka. Najserdeczniej witam parlamentarzystów, 

posłów i senatorów RP obecnych na dzisiejszej sesji w osobach: Ewy 

Kołodziej, Marii Nowak, Grzegorza Matusiaka. Witam szczególnie serdecznie 

i ciepło poprzednika na tym miejscu i na tym, senatora Bogusława 

Śmigielskiego. Część powitalną, bo gości mamy znacznie więcej, podzielimy. 

Serdecznie witam Panie i Panów Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego, 

witam dyrektorów wydziałów, którzy w roboczej części będą nam pomagali. 

Jak zwykle ciepło witam przedstawicieli publikatorów. W międzyczasie 

doszedł Pan Poseł Zaborowski – witam Pana. Szanowni Państwo ! Zanim 

przystąpimy do części okolicznościowej zwracam się do Pań i Panów 

Radnych Sejmik z zapytaniem – jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że mam 

zgodę na zmianę kolejności porządku obrad i rozpatrzenie obecnie punktu 3, 

rozpatrzenia proponowanych zmian w porządku obrad, a później przystąpienia 

do części okolicznościowej. Czy jest sprzeciw ? … Serdecznie dziękuję. 

 

 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Uroczyste wręczenie Księdzu Kardynałowi Stanisławowi Nagy’emu Złotej 

Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/18/3/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 13 lutego 2012 roku w sprawie określenia 
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zasad, trybu i harmonogramu prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju 

Województwa Śląskiego Śląskie 2020 (druk IV/436). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2012-2020 (druk IV/442). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2012 rok (druk IV/443). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/19/12/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 12 marca 2012 roku w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2012 (druk IV/444). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków (druk IV/437). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Małopolskiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 

międzywojewódzkich kolejowych przewozach pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego 

(druk IV/438). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Łódzkiemu zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w międzywojewódzkich 

kolejowych przewozach pasażerskich na liniach komunikacyjnych 

znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/439). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Opolskiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 

międzywojewódzkich kolejowych przewozach pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego 

(druk IV/440). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Świętokrzyskiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 

międzywojewódzkich kolejowych przewozach pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego 

(druk IV/441). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana 

Pawła II w Sosnowcu (druk IV/432). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego im. Najświętszej Maryi Panny w Częstochowie (druk 

IV/433). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Państwowego Szpitala dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych w Rybniku (druk IV/434). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia podziału na obwody łowieckie, 

których przeważająca część położona jest na terenie Województwa 

Opolskiego, a pozostała znajduje się na terenie Województwa Śląskiego, w 
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części dotyczącej przebiegu granic obwodów łowieckich znajdujących się 

na styku Województwa Opolskiego i Śląskiego (druk IV/435). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II 

w Sosnowcu (druk IV/429). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej (druk 

IV/430). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk IV/431). 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – porządek sesji został 

Państwu przesłany wraz z zaproszeniem na sesję. W uzgodnieniu z zespołem 

ds. rocznic i jubileuszy proponuję wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej sesji dwóch dodatkowych projektów uchwał w sprawie: przyjęcia 

oświadczenia w 73. rocznicę wybuchu II wojny światowej oraz agresji 

Związku Radzieckiego na Polskę (druk IV/445), oraz przyjęcia oświadczenia 

dotyczącego uczczenia Walentego Roździeńskiego w 400. rocznicę wydania 

poematu „Officina ferraria” (druk IV/446). Czy są inne propozycje zmian 

porządku obrad ? … Dziękuję, propozycji nie ma. 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia oświadczenia w 73. rocznicę wybuchu II wojny światowej 

oraz agresji Związku Radzieckiego na Polskę (druk IV/445):  

 

[jednogłośnie za] 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia Walentego 

Roździeńskiego w 400. rocznicę wydania poematu „Officina ferraria” (druk 

IV/446): 

 

[jednogłośnie za] 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Uroczyste wręczenie Księdzu Kardynałowi Stanisławowi Nagy’emu Złotej 

Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w 73. rocznicę wybuchu 

II wojny światowej oraz agresji Związku Radzieckiego na Polskę (druk 

IV/445). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

Walentego Roździeńskiego w 400. rocznicę wydania poematu „Officina 

ferraria” (druk IV/446). 

6. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/18/3/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 13 lutego 2012 roku w sprawie określenia 

zasad, trybu i harmonogramu prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju 

Województwa Śląskiego Śląskie 2020 (druk IV/436). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2012-2020 (druk IV/442). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2012 rok (druk IV/443). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/19/12/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 12 marca 2012 roku w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2012 (druk IV/444). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków (druk IV/437). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Małopolskiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 

międzywojewódzkich kolejowych przewozach pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego 

(druk IV/438). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Łódzkiemu zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w międzywojewódzkich 

kolejowych przewozach pasażerskich na liniach komunikacyjnych 

znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/439). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Opolskiemu zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w międzywojewódzkich 

kolejowych przewozach pasażerskich na liniach komunikacyjnych 

znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/440). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu Świętokrzyskiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 

międzywojewódzkich kolejowych przewozach pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych znajdujących się na obszarze Województwa Śląskiego 

(druk IV/441). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana 

Pawła II w Sosnowcu (druk IV/432). 



5 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego im. Najświętszej Maryi Panny w Częstochowie (druk 

IV/433). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Państwowego Szpitala dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych w Rybniku (druk IV/434). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia podziału na obwody łowieckie, 

których przeważająca część położona jest na terenie Województwa 

Opolskiego, a pozostała znajduje się na terenie Województwa Śląskiego, w 

części dotyczącej przebiegu granic obwodów łowieckich znajdujących się na 

styku Województwa Opolskiego i Śląskiego (druk IV/435). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II 

w Sosnowcu (druk IV/429). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej (druk 

IV/430). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk IV/431). 

23. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

24. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

2. Uroczyste wręczenie Księdzu Kardynałowi Stanisławowi Nagy’emu 

Złotej Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego: 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – w tym miejscu 

Szanowni Państwo pozwolę sobie przywitać naszych znakomitych gości. 

Witam gościa wyjątkowego, Eminencję Księdza Kardynała Stanisława 

Nagy’ego wraz z członkami rodziny. Najserdeczniej dziękuję w imieniu 

wszystkich Pań i Panów Radnych Sejmiku za zaszczyt jaki nam uczynił 

przybywając na sesję. Witam Ekscelencję Księdza Arcybiskupa Wiktora 

Skworca, Metropolitę Katowickiego. Witam księdza Dariusza Salamona, 

Wikariusza Prowincjalnego Zgromadzenia Księży Najświętszego Serca 

Jezusowego. Witam Księdza dziekana Waleriana Ogiermana, proboszcza 

parafii św. Bartłomieja Apostoła w Bieruniu Starym. Witam księdza dziekana 

Janusza Jarczyka, proboszcza parafii św. Anny w Lędzinach, witam 

wielebnych przedstawicieli duchowieństwa. Pozwólcie, że przywitam także 

Pana Bernarda Pustelnika, Burmistrza Miasta Bieruń. Witam Pana 

Przemysława Majora, Przewodniczącego Rady Miasta Bieruń, witam Pana 

Henryka Barcika, Wicestarostę Bieruńsko-Lędzińskiego, także Pana Józefa 

Bergera, Przewodniczącego Rady Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego. Przybyły 

także poczty sztandarowe, które uświetnią naszą uroczystość, Miasta Bierunia, 

Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego, Liceum Ogólnokształcącego im. 
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Powstańców Śląskich w Bieruniu, Szkoły Podstawowej nr 1 w Bieruniu, 

parafii św. Bartłomieja Apostoła w Bieruniu Starym – sztandar parafialny i 

sztandar górniczy. Witam młodzież Liceum Ogólnokształcącego im. 

Powstańców Śląskich w Bieruniu i Powiatowego Zespołu Szkół w Bieruniu 

oraz Zespół Bierunianki. Zawsze nam niezwykle miło kiedy galeria jest 

prawie zapełniona, a szczególnie wtedy, gdy na galerii są młodzi ludzie, 

szanując także tych nieco starszych, do których przede wszystkim ja się 

zaliczam. Zakończyliśmy kolejną cześć powitalną. Wręczenie Złotej Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego zwykle odbywa się w inny 

sposób, w innym miejscu. Do wyjątków należy kiedy dekoracji dokonujemy 

w historycznej Sali Sejmu Śląskiego w trakcie posiedzenia Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Uznaliśmy wspólnie z Kapitułą, że to wręczenie 

dzisiaj na to ze wszech miar, Księże Kardynale, zasługuje, dlatego jeszcze raz 

dziękuję Eminencji za obecność na sesji. Zgodnie z dobrym obyczajem bardzo 

proszę Przewodniczącą Kapituły Odznaki Honorowej, Szanowną Panią prof. 

Ludgardę Buzek o przedstawienie laudacji. 

 

– radna Lugdarda Buzek – Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, 

Eminencjo Księże Kardynale, Szanowni Goście, Szanowni Radni ! Mam 

zaszczyt przedstawić Państwu krótką charakterystykę sylwetki Księdza 

Kardynała. Ksiądz Kardynał Nagy przyszedł na świat 30 września 1921 roku 

jako szóste dziecko w pobożnej śląskiej rodzinie Jadwigi z domu Kocurek i 

Franciszka Nagych. Miał piątkę starszego rodzeństwa, braci Jana i Franciszka 

oraz trzy siostry Marię, Gertrudę i Martę. Zapewne przechował w pamięci 

ulicę Karkowską, przy której w Bieruniu mieszkał ze stojącym przy niej 

drewnianym kościółkiem św. Walentego, zwanym pieszczotliwie 

Walencikiem, rynek, a także kościół parafialny św. Bartłomieja Apostoła z 

szesnastowiecznym obrazem Matki Boskiej Bieruńskiej. W tej świątyni 

właśnie lata później Stanisław Nagy odprawił 12 sierpnia 1945 roku swą 

prymicję kapłańską, a 29 grudnia 2003 roku prymicję kardynalską. Za 

namową miejscowego proboszcza został ministrantem. Nad przebiegiem 

wykształcenia chłopca czuwał bacznie starszy o 12 lat brat Franciszek. 

Dyktował poniekąd ojcu i całej rodzinie jak mają pokierować moim losem – 

mówi Ksiądz Kardynał. Tak więc we wrześniu 1934 roku trzynastoletni 

Stanisław ukończywszy szkołę powszechną w Bieruniu opuszcza rodzinne 

gniazdo i wstępuje do Niższego Seminarium Duchownego Księży 

Najświętszego Serca Jezusowego, zwanych potocznie Sercanami w 

Krakowie-Płaszowie, idąc tym samym w ślady swego brata Franciszka, 

wówczas już kleryka studiującego teologię na uniwersytecie w Strasburgu. O 

ile kardynał nie zapamiętał matki Jadwigi, która wcześnie go osierociła, o tyle 

ojciec Franciszek bardzo wyraźnie zarysował się w jego pamięci. Był 

typowym Ślązakiem, pracowitym, obowiązkowym, silnym, nieco może 

porywczym. Początkowo pracował na roli w gospodarstwie rodziców, a potem 
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został górnikiem. Mój pobyt w Krakowie kosztował go co miesiąc 50 zł – 

wspomina Ksiądz Kardynał – podczas gdy jego miesięczna pensja wynosiła 

110 zł. Wiedząc o bystrej inteligencji swych synów Franciszka i Stanisława, 

ojciec bardzo chciał ich wykształcić i nie szczędził wyrzeczeń. 3 lata później, 

w wieku zaledwie 16 lat Stanisław wstępuje do płaszowskiego klasztoru 

Sercanów. Przez następne 2 lata odbywa nowicjat w Felsztynie obok 

Przemyśla, tam też składa pierwsze śluby zakonne, przyjmując imię 

Kazimierz. Wybuch wojny zastaje go w szpitalu w Przemyślu. Po 

wyzdrowieniu udało mu się przedostać do Krakowa, okupację przeżył jako 

kleryk studiując konspiracyjnie filozofię i teologię u Reformatów w 

Krakowie. Nosił już wtedy sutannę i kapelusz, bo jak dziś wspomina, tylko tak 

się wtedy chodziło. 22 września 1941 roku jako dwudziestolatek złożył 

sercańskie śluby wieczyste. Jubileusz ich siedemdziesięciolecia wyprzedził o 

8 dni jubileusz 90. urodzin Kardynała obchodzony we wrześniu 2011 roku. 8 

lipca 1945 roku dwudziestoczteroletni sercanin Stanisław Nagy otrzymał 

święcenia kapłańskie z rąk księdza biskupa Stanisława Rosponda. Wielkim 

wysiłkiem zdążyła na nie bardzo zziębnięta przybrana matka neoprezbitera, 

czyli starsza siostra Maryjka. Przez całą deszczową noc trzęsła się z Bierunia 

do Krakowa na wozie z węglem. Nie miał tego szczęścia ojciec, który bardzo 

opóźniony przybył wraz z resztą rodziny ciężarówką. Nie dane mu było 

przeżyć tak ważnego w życiu jego syna momentu święceń kapłańskich. 

Ksiądz Stanisław Nagy dwa pierwsze lata kapłańskie spędził na leczeniu w 

sanatorium akademickim w Zakopanem pełniąc tam jednocześnie funkcję 

kapelana, wkrótce bowiem po święceniach okazało się, że jest bardzo 

poważnie chory na gruźlicę, a wówczas nie było tak skutecznych metod 

leczenia jak obecnie. Dziś żartując wspomina z uśmiechem młodego 

zawadiakę – byłem niedożywiony, a poza tym będąc klerykiem lubiłem bez 

opamiętania grać w piłkę nożną i stąd ta gruźlica. Nadal sympatyzuję z 

drużyną piłkarską klubu Ruch Chorzów. Mimo choroby, z której skutkami 

przyszło mu walczyć jeszcze w następnych latach ksiądz Stanisław Nagy 

ukończył w 1948 roku studia na Wydziale Teologicznym Uniwersytetu 

Jagiellońskiego uzyskując tytuł magistra teologii na podstawie pracy 

Hierarchia kościelna u Klemensa Rzymskiego, czyli trzeciego następcy św. 

Piotra w Rzymie. Przełożeni płaszowskiego klasztoru znali potencjał 

intelektualny młodego księdza Stanisława, przepowiadano mu wielką karierę 

naukową. Na miejsce dalszych studiów wybrał więc w 1950 roku Lublin i 

tamtejszy katolicki uniwersytet. Już w 1952 roku uzyskał na KUL-u tytuł 

doktora na podstawie rozprawy Urząd nauczycielski w kościele pierwotnym. 

W późniejszych latach był m.in. prefektem Niższego Seminarium 

Duchownego Księży Sercanów w Krakowie-Płaszowie, rektorem Wyższego 

Seminarium Duchownego Księży Sercanów w Tarnowie, wicerektorem 

Wyższego Seminarium Duchownego Księży Sercanów w Stadnikach, gdzie 

kierował studium teologicznym i przez 50 lat wykładał apologetykę i teologię 
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fundamentalną. Od 1958 roku ksiądz dr Stanisław Nagy związuje się na całe 

lata z KUL. Przez pewien czas dojeżdżał do Lublina nocnym pociągiem z 

Krakowa w znakomitym towarzystwie samego przyszłego papieża. W 1964 

roku został adiunktem w katedrze teologii fundamentalnej, a w ’68 otrzymał 

habilitację. Starania władz KUL-u o zatwierdzenie tytułu docenta przez 

komunistyczne Ministerstwo Oświaty i Szkolnictwa Wyższego trwały aż 4 

lata. W latach 1968-69 ksiądz docent Stanisław Nagy znając doskonale język 

francuski przebywał na stypendium w Belgii, co stało się okazją do 

nawiązania cennych teologicznych znajomości, m.in. z wybitnymi teologami 

o. Gustavem Thilsem i ks. Stefaanem van Calsterem. To właśnie temu 

pierwszemu przedstawił do zrecenzowania książkę kardynała Karola Wojtyły 

U podstaw odnowy – studium realizacji Vaticanum II. Tę pracę krakowskiego 

metropolity o. Thils uznał za jedną z najlepszych podsumowań soborowych. 

W 1969 roku jako reprezentant KUL-u ks. dr Nagy wziął udział w VII 

kongresie Federacji Uniwersytetów Katolickich w Kinszasie. W latach 1972-

74 był prodziekanem wydziału teologicznego KUL. Tytuł profesora 

nadzwyczajnego otrzymał w roku 1979, a 10 lat później został profesorem 

zwyczajnym. Ksiądz prof. Nagy, nestor polskich eklezjologów, a więc 

naukowców zajmujących się genezą, cechami, strukturami, zadaniami i celami 

kościoła. Należy też do najwybitniejszych współczesnych teologów 

fundamentalnych, myślicieli tej miary co Joseph Ratzinger, czy Hans Urs von 

Balthasar. Od 30 lat zasiada w polskim komitecie doradczym 

międzynarodowego przeglądu teologicznego Communio, do którego 

powstania i rozwoju w Polsce walnie się przyczynił. Pismo to do dziś stanowi 

wspólnotę teologów wiernie strzegących nauki Soboru Watykańskiego II. Od 

roku 1983-91 ksiądz prof. Stanisław Nagy był przewodniczącym sekcji 

wykładowców teologii fundamentalnej przy Komisji Episkopatu Polski ds. 

Nauki. Ksiądz profesor Nagy otrzymał jeszcze jedno zadanie, poprowadzenie 

w Krakowie duszpasterstwa studentów medycyny i pracowników służby 

zdrowia, które stworzył uprzednio ksiądz prof. Karol Wojtyła. On też pomagał 

swemu następcy i wspierał go, nawet będąc już w Watykanie wypytywał o 

losy osób związanych ze środowiskiem medycznym. Od księdza prof. Karola 

Wojtyły ksiądz prof. Stanisław Nagy przejął również formę duszpasterstwa 

podczas wypraw turystycznych, wędrówek latem, a zjazdów narciarskich 

zimą. Stwarzało to zdaniem Księdza Kardynała klimat obcowania z Panem 

Bogiem oraz stanowiło w pewnym sensie podążanie śladami wielkiego Karola 

Wojtyły, który był znakomitym specjalistą od duszpasterstwa turystycznego. 

Ksiądz prof. wyruszał więc na wyprawy narciarskie w góry z księdzem 

biskupem, a potem arcybiskupem Karolem Wojtyłą. Dziś z rozrzewnieniem 

wspomina: jadłem kanapki z jego plecaka, piłem herbatę z jego termosu. 

Dzięki znajomości z biskupem Wojtyłą, który uczestniczył w obradach 

Vaticanum II jako ojciec soborowy, ksiądz prof. Stanisław Nagy mógł 

dokładnie zapoznać się z przebiegiem prac soboru. Ta wiedzą dzielił się dalej 
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ze studentami KUL-u. Dziś Ksiądz Kardynał Nagy skromnie nazywa siebie 

małym kluczykiem w rękach ojca soborowego Wojtyły, albowiem podczas 

obrad soboru wspierał go swoją wiedzą eklezjologa i teologa. Arcybiskup 

Krakowski był w głównej mierze etykiem, moralistą i filozofem, ale trzeba 

przyznać, że odpowiednich doradców z innych dziedzin umiał sobie dobierać 

znakomicie. Do tych wielkich duchem, ale i najskromniejszych należy Ksiądz 

Kardynał Stanisław Nagy. Także dziś, mimo upływu lat, nazywa siebie 

krasnoludkiem wobec giganta jakim był Karol Wojtyła. Ksiądz prof. 

towarzyszył swoim życiem, jak sam mówi, wielkiemu życiu Jana Pawła II. 

Przez cały pontyfikat pisał o Papieżu Polaku artykuły do tygodnika Niedziela, 

stając się tego pontyfikatu nie tylko świadkiem, ale także swoistym wiernym 

kronikarzem. Liczne wizyty w Watykanie i Castel Gandolfo, dyskusje podczas 

wspólnych posiłków zdarzały się regularnie. Gdy Jan Paweł II chciał 

zasięgnąć opinii swego przyjaciela mawiał do osobistego sekretarza, ks. 

Stanisława Dziwisza, zawołaj no Nagy’ego, to powie nam coś ciekawego. W 

listopadzie i w grudniu 1985 roku ks. prof. Nagy uczestniczył jako ekspert w 

nadzwyczajnym synodzie biskupów z okazji dwudziestolecia soboru 

Watykańskiego II. Sześć lat później w takim samym charakterze przybył na 

synod poświęcony Europie. Z nominacji Jana Pawła II przez dwie kadencje 

brał udział jako członek rzeczywisty w pracach Międzynarodowej Komisji 

Teologicznej, której przewodniczył kardynał Joseph Ratzinger. W 2001 roku z 

okazji 80 urodzin ksiądz prof. Stanisław Nagy otrzymał telegram od Jana 

Pawła II. Ojciec św. napisał wtedy: jest to wyjątkowa okazja, aby podziękować 

Ci za te więzy przyjaźni jakie łączą nas od lat. Twoja życzliwość, mądre słowo 

zdradzające nie tylko naukową kompetencję, ale również wielką życiową 

mądrość, jak też przykład kapłańskiego zaangażowania w życie kościoła i 

troski o duchowe dobro każdego człowieka, a zwłaszcza twoja modlitwa, 

zawsze były dla mnie oparciem i umocnieniem. Bogu dziękuję za dar Twojej 

obecności i towarzyszenia na drodze mojej kapłańskiej, biskupiej i papieskiej 

posługi. Jubilat nie wiedział wówczas, że za dwa lata, w przededniu swoich 

82. urodzin otrzyma od Jana Pawła II wiadomość o nominacji kardynalskiej w 

uznaniu za wielkie zasługi na polu teologii. 13 października 2003 roku w 

katedrze wawelskiej ks. prof. Stanisław Nagy przyjął sakrę biskupią z rąk 

kardynała Franciszka Macharskiego. Zawołaniem biskupim uczynił słowa: W 

Tobie Serce Jezusa swą ufność złożyłem. 21 października 2003 roku na Placu 

św. Piotra z rąk Jana Pawła II otrzymał biret kardynalski. Jest arcybiskupem 

tytularnym Hòlar na Islandii, a jego kościołem tytularnym jest rzymski kościół 

Santa Maria della Scala. Do dziś pozostaje wierny tej przyjaźni z 

błogosławionym papieżem, choć w odróżnieniu od wielu innych nie afiszuje 

się nią. Pozostaje w cieniu, dyskretny, zwracając baczną uwagę na to, by 

mówiąc o nim jak najmniej mówić o sobie. Jest też wierny nauce i myśli Jana 

Pawła II będąc nie tylko wspaniałym kapłanem i sercaninem, ale także 

gorącym patriotą. Mimo podeszłego wieku i kłopotów z poruszaniem się 
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przybywa wszędzie, gdzie może dać temu świadectwo. Do najważniejszych 

publikacji Księdza Kardynała należą: Chrystus w kościele. Zarys eklezjologii 

fundamentalnej – 1982, Kościół na drogach jedności – 1985, Papież z 

Krakowa – 1997, Ty jesteś Piotr czyli skała, a na tej skale zbuduję kościół mój 

– 2003, Na drogach życia – 2010. W wydawnictwie Biały Kruk jego teksty 

ukazały się w albumach Europa Krzyżem Bogata – 2010, Hołd Katyński – 

2010 oraz Krzyż Polski, Przybytek Pański – 2011. Ksiądz prof. Stanisław 

Nagy jest honorowym obywatelem miasta Bierunia i powiatu bieruńsko–

lędzińskiego. W uznaniu zasług dla polskiej nauki i kultury został w roku 

2008 odznaczony przez Prezydenta RP Lecha Kaczyńskiego Krzyżem 

Komandorskim z Gwiazdą Orderu Odrodzenia Polski. Dziś władze Sejmiku 

Województwa Śląskiego mają przyjemność udekorowania Waszej Eminencji 

Złotą Odznaką Honorową za Zasługi dla Województwa Śląskiego. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Pani 

Profesor za przedstawienie laudacji. W imieniu Sejmiku Województwa 

Śląskiego najuprzejmiej zapraszam Pana Marszałka Adama Matusiewicza, 

Panią Profesor do wspólnego wraz ze mną udekorowania Księdza Kardynała. 

 

[wręczenie Księdzu Kardynałowi Stanisławowi Nagy’emu Złotej Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego] 

 

– Ksiądz Kardynał Stanisław Nagy – dziękuję i z całego serca korzystam z 

głosu. Nietrudno się domyśleć jaką mam wielką potrzebę ażeby zabrać głos tu 

i w tym momencie. Zacznę jednak od wyrazów szacunku dla tych, którzy są 

włodarzami tej ziemi, tego ludu. Rozpocznę od Pana Wojewody – to było 

zawsze wielkie imię wojewoda śląski, dobrze, że wojewodą jest ten, który nim 

jest. Zaraz po nim ekscelencja Pan Prezydent Uszok – jakżeż piękne nasze 

śląskie nazwisko i ile zasług wyrażających się w tym, że tak często jest 

wybierany. Ale po włodarzach społecznych i politycznych przychodzi kolej na 

włodarza duchowego tej śląskiej rodziny księdza arcybiskupa Wiktora 

Skworca. Ileż tu by było do powiedzenia. Jeszcze z dawnych czasów 

tarnowskich, a potem Księże Arcybiskupie ten moment, którego się nie 

zapomina, kiedy przychodzi dostojnik kościoła do łoża ciężko chorego 

człowieka. Nigdy nie zapomnę tego co ksiądz arcybiskup wtedy dla mnie 

zrobił i ciągle to za mną idzie i pójdzie do grobu. Jakżeż nie przywitać 

Sejmiku Śląskiego, sławnego Sejmiku z jego Przewodniczącym. To taka 

wielka sprawa, a równocześnie do pewnego stopnia sporna sprawa, z tym, że 

dla mnie niesporna. Śląsk ma prawo do tego żeby być samorządną jednostką, 

żeby sobie samemu dawać rady, bo sobie tyle razy dawał radę na gruncie 

śląskiej przedsiębiorczości, pracowitości, solidności i przywiązania do Polski. 

Przecież Ślązacy, jak długa ich historia, cokolwiek z tamtej strony 

przychodziło zawsze z tęsknotą spoglądali ku wieżom częstochowskim i ku 
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wzgórzu wawelskiemu. Ślązacy byli głodni Polski i żyli nadzieją zjednoczenia 

z Polską i dlatego też gdy wreszcie wybili się na wolność swoim własnym 

trudem zostali przez tę Polskę do swojego łona przygarnięci. Bóg zapłać za 

obecność księży dziekanów z Bierunia, moich rodaków razem z cząstką mojej 

rodziny. To także wasza sprawa Bieruniacy, bo ja przecież spośród was 

wyszedłem. Długa mnie droga prowadziła z tego małego Bierunia, ale 

wierzcie mi, że nigdy nie zapomniałem skąd wyszedłem. Zawsze wiedziałem, 

że byłem Ślązakiem i jestem Ślązakiem i zawsze mówiłem, że jestem 

Ślązakiem, z tym, że może tego niektórzy nie dosłyszeli, a nawet im to może 

było niewygodne, ale ja przecież z całą moją rodziną od korzenia poczynając 

mówiłem i modliłem się po polsku, jak się tam zawsze mówiło i modlono po 

polsku. Ja dzieliłem los Śląska, taki różny, skomplikowany, czego wyrazem 

były losy mojej rodziny. Mój ojciec walczył za Wilusia aż pod Verdun, mój 

szwagier odbył dwa fronty hitlerowskie po to żeby zawędrować do korpusu 

Andersa. Mój stryjeczny kuzyn Franciszek Kostyra przeszedł przez Oświęcim 

– 11 blok, a mój brat rodzony brał udział w III powstaniu i był pod św. Anną 

w bitwie o wolność Śląska. I czyż może być w jakimś stopniu wątpliwym, że 

Śląsk jest polski i że z Polaków się składa. Tak chciałbym z całą mocą 

powiedzieć, że w całej rozciągłości podzielam to co w tym miejscu powiedział 

Jego Ekscelencja Ksiądz Arcybiskup Wiktor Skworc na temat losów Śląska i 

polskości Śląska. Nic dodać, nic odjąć z tego co przeżywali Karol Miarka, 

ksiądz Skowroński, ksiądz Kapica wtedy kiedy się ważyły losy polskości, czy 

niemieckości Śląska. I tak by się jeszcze chciało mówić o tej ziemi od spodu 

żłobionej za czarnym węglem, a od góry dewastowanej i potrzebującej ciągle 

naprawy, o Śląsku, na którym jeszcze są zagony, chociaż coraz to bardziej w 

mniejszości, o Śląsku zielonym, ale o Śląsku przede wszystkim bogatym 

człowiekiem, który chce pracować, który umie pracować, który wie co to 

znaczy wykonać pracę do końca, który jak powiedziałem, zawsze mówił, ale 

zawsze się gorąco modlił po polsku. Modlił się z więzią z kościołem, z 

przeżywaniem rytmu życia kościelnego. A teraz już tylko ostatnia sprawa – 

wdzięczność. Powiedział mi jeden z dziennikarzy przed tą sesją, że ludzie nie 

wiedzieli i nie wiedzą, że ja jestem ze Śląska, a ja zawsze mówiłem gdy tylko 

była okazja i przyznawałem się do Śląska i byłem dumny ze Śląska i z tego co 

się na Śląsku działo. Nie mogłem nie być dumny za moją rodzinę przenikniętą 

polskością i gorliwie polskości oddaną. Dlatego jakże nie dziękować za to co 

się stało dzisiaj, a stało się coś co stanowi przedłużenie …[koniec kasety 

1 a]… a potem Starostwo Bieruńsko-Lędzińskie podniosło to jeszcze do 

godności obywatela honorowego. I to ostatnie ! To nic innego tylko złota 

pieczęć na mojej karcie tożsamości, tożsamości Śląska i wspólnoty z braćmi 

Górnoślązakami i dlatego też z całego serca i gorąco dziękuję za to żeście 

mnie na nowo przygarnęli do siebie. Dziękuję, że to się stało tutaj, dziękuję 

Sejmikowi Śląskiemu, plenum z Panem Przewodniczącym, ale z tym 

komitetem inicjatywnym, który do tego doprowadził. Dziękuję władzom, 
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Panu Wojewodzie, Panu Burmistrzowi, że dodali temu wydarzeniu koloryt, 

ale nade wszystko moje serce kieruje się ku Księdzu Arcybiskupowi 

Skworcowi, nowemu gospodarzowi duchowego Śląska. Co prawda mam też i 

rachunki dobre z byłym arcybiskupem Zimoniem, któremu z tej strony też za 

serdeczność i gorące przywiązanie dziękuję. Dziękuję księżom dziekanom i 

wam moi kochani Bieruniacy. Niech dobry Bóg błogosławi Śląskowi i niech 

ma Bieruń w swojej opiece i niech ta ziemia, która niejedno przeszła i która 

ma ogromne możliwości, z tych możliwości skorzysta, a dobry Pan Bóg dalej 

jej błogosławi na dalsze i coraz to lepsze życie, a wam wszystkim, którzyście 

tu są obecni i którzyście do tego przyłożyli rękę wielkie Bóg zapłać i śląskie 

Szczęść Boże ! 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – serdecznie w imieniu 

wszystkich dziękuję za słowa jakimi Eminencja Kardynał się do nas zwrócił, 

szczególnie zapamiętam – myślę, że nie tylko ja – że Jego Eminencja odbiera 

to honorowe odznaczenie jako przygarnięcie z powrotem. Eminencja zawsze 

był, jest Ślązakiem. Bardzo nam miło, że pośród nas mamy taką osobistość. 

 

– radny Michał Wójcik – Eminencjo, Księże Kardynale, Ekscelencjo Księże 

Arcybiskupie, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo ! W uzgodnieniu z 

Panem Przewodniczącym chciałem bardzo serdecznie podziękować Jego 

Eminencji za przyjęcie tego najwyższego odznaczenia, które możemy nadać 

jako Samorząd Województwa Śląskiego. Kilka tygodni temu miałem okazję 

być u Jego Eminencji, rozmawialiśmy, nawet taki swego rodzaju krótki test 

historyczny przeszedłem, ale myślę, że było wszystko dobrze skoro dzisiaj 

doszło do tej uroczystości. Chcę bardzo serdecznie Jego Eminencji 

podziękować. To wyróżnienie po raz pierwszy w historii Sejmiku trafia do rąk 

kardynała i bardzo się cieszę, że dziś ta uroczystość obywa się w historycznej 

Sali Sejmu Śląskiego, tak wielu zacnych polityków przyszło, najważniejszych 

w regionie, ale także przedstawicieli różnych środowisk jest z nami pasterz 

kościoła katolickiego – bardzo serdecznie dziękuję. Ksiądz Kardynał 

zaświadczył całym swoim życiem, że warto być po prostu dobrym 

człowiekiem. Chcę bardzo serdecznie podziękować też Panu 

Przewodniczącemu za to, że dzisiaj doszło do tej uroczystości, za życzliwość, 

otwartość. Mogą nas dzielić na tej sali barwy polityczne, ale w pewnych 

sprawach mówimy absolutnie jednym głosem i bardzo serdecznie, Panie 

Przewodniczący, za to dziękuję. Chcę podziękować także Jego Ekscelencji 

Księdzu Arcybiskupowi, który o całej inicjatywie wiedział od samego 

początku, błogosławił jej, a dzisiaj dopełnił to swoją obecnością. Na koniec 

chcę podziękować wszystkim radnym, Kapitule z Panią Profesor na czele – 

szczególnie jednemu radnemu, Panu Piotrowi Czarnynodze, który wywodzi 

się z ziemi Księdza Kardynała. Piotr Czarnynoga doprowadził do tego, że tutaj 

jest i zespół ludowy i sztandary i najważniejsze postacie z Bierunia i 
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towarzyszy Jego Eminencji. Bardzo dziękuję Panie Radny ! Księże 

Kardynale ! To jest wielki dzień dla nas, że możemy się ocierać o kogoś kto 

przeżył tak pięknie całe życie. Bardzo dziękujemy ! 

 

– Pan Bernard Pustelnik, Burmistrz Miasta Bieruń – Eminencjo, 

Ekscelencjo, Szanowni Państwo ! Jestem ogromnie dumny jako burmistrz 

Bierunia i chciałbym Księdzu Kardynałowi podziękować za to słowo głoszone 

w Bieruniu. Są z nami mieszkańcy Bierunia, którzy licznie tutaj przybyli 

łącznie z pocztami sztandarowymi. Bieruń był dwukrotnie doświadczony 

powodzią, w 1997 i w 2010 roku, ale jako mieszkańcy mamy to szczęście, że 

mamy tak wspaniałego człowieka, który nam głosi słowo boże i podczas 

jednej z uroczystości Jego Eminencja mówił o tym jak był na wyprawie w 

górach z Janem Pawłem II. I te wyprawy składały się z dwóch części – 

pierwsza część dotyczyła wzajemnych wymian myśli na temat – jak to Jego 

Eminencja powiedział – a co mi leży na sercu, później była długa cisza i 

znowu niedokończone rozmowy. Jego Eminencja mówił wtedy o 

ekumenizmie, wypowiedział takie słowa, że kościoły będą się do siebie 

zbliżać na drodze dialogu, na drodze wspólnej rozmowy i badania czym się 

różnią, w czym się może już nie różnią i w czym mogą się wspólnie 

porozumiewać. Jego Eminencja mówił o kościele, ja jako samorządowiec 

myślałem o czymś innym – czy my jako radni, jako włodarze tej ziemi 

możemy kierować się tymi słowami. Mieliśmy to szczęście w kościele św. 

Bartłomieja wysłuchać tych słów i za to chciałbym Jego Eminencji 

podziękować, za te słowa, które docierają do nas, do mieszkańców Bierunia, 

za to, że w tych trudnych chwilach Jego Eminencja pamięta o Bieruniu – i 

wiem, bo byłem u Jego Eminencji – zawsze się tym Bieruniem interesuje i za 

to chciałbym jeszcze raz w imieniu wszystkich nas tu zgromadzonych 

mieszkańców Bierunia podziękować i skromną wiązankę kwiatów z listem 

gratulacyjnym, razem z Panem Wiceburmistrzem złożyć na ręce Jego 

Eminencji. Dziękuję, bo to słowo dla mieszkańców Bierunia zawsze dużo 

znaczy i płynie z serca i wiemy, że Jego Eminencja zawsze chętnie wraca do 

Bierunia i będzie zawsze z szeroko otwartymi rękami witany przez wszystkich 

Bierunian. 

 

– Pan Józef Berger, Przewodniczący Rady Powiatu Bieruńsko–

Lędzińskiego – Eminencjo, Ekscelencjo, Panie Przewodniczący, Panie 

Marszałku, Szanowni Państwo, Wysoka Rado ! Powiat Bieruńsko-Lędziński 

swemu honorowemu obywatelowi składa najserdeczniejsze gratulacje z okazji 

nadania przez samorząd wojewódzki Złotej Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Śląskiego. Odznaka ta jest wyrazem uznania i wielkiego 

szacunku dla głębokiego oddania kościołowi powszechnemu i naszej śląskiej 

ziemi. Jest symbolicznym podziękowaniem za wszechstronne dokonania 

kardynała ze Śląska, za płynące z bożych nauk i z duszpasterskiego serca 
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wskazania i troskę o wieczność i doczesność każdego człowieka. Z okazji 

nadania Waszej Eminencji Złotej Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Śląskiego wyrażamy naszą ogromną radość i dumę z wybitnych 

osiągnięć Waszej Eminencji, naszego rodaka, Bierunianina. Niech Dobry 

Pasterz wspiera Waszą Dostojność obfitymi łaskami, w każdym dniu i 

działaniu. Życzymy wiele sił i zdrowia. Szczęść Boże ! Podpisali Starosta 

Bieruńsko-Lędziński Bernard Bednorz i Przewodniczący Rady Powiatu Józef 

Berger. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…wszystko co dobre 

szybko się kończy. Uroczystość związana z wręczeniem Jego Eminencji Złotej 

Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego dobiega końca, 

pozostanie jednak w naszej pamięci. Bardzo uprzejmie jeszcze raz dziękuję, a 

obowiązki procedowania są takie, że nakazują mi postępować dalej… 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w 73. rocznicę 

wybuchu II wojny światowej oraz agresji Związku Radzieckiego na 

Polskę (druk IV/445): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – …projekt uchwały 

radni otrzymali wcześniej. Uprzejmie proszę Przewodniczącego zespołu ds. 

rocznic i jubileuszy, Radnego Adama Lubasa do przedstawienia oświadczenia 

w tej sprawie. 

 

– radny Adam Lubas – oświadczenie w 73. rocznicę wybuchu II wojny 

światowej oraz agresji ZSRR na Polskę: 1 września 1939 roku wojska Rzeszy 

Niemieckiej bez wypowiedzenia wojny wkroczyły w granice Rzeczypospolitej 

Polskiej. 17 dni później na podstawie paktu Ribbentrop – Mołotow z dnia 23 

sierpnia 1939 roku armia ZSRR najechała wschodnie obszary 

Rzeczypospolitej uniemożliwiając dalszy opór Wojska Polskiego wobec 

napaści hitlerowskiej. Polska padła ofiarą dwóch totalitaryzmów: faszyzmu 

i komunizmu. Polacy doświadczyli ze strony obydwóch najeźdźców zbrodni 

ludobójstwa, byli więzieni i zsyłani do obozów. Wydarzenia te dotknęły 

również mieszkańców Polskiego Śląska oraz innych obszarów obecnego 

Województwa Śląskiego. Dlatego też Sejmik Województwa Śląskiego pragnie 

uczcić pamięć poległych w wyniku tych wydarzeń osób oraz oddać należny 

hołd wszystkim bohaterskim obrońcom Ojczyzny oraz cywilnym ofiarom 

wojny. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję radnym, 

uczestnikom zespołu, że w tej kwestii doszli szybko do jednoznacznego 
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porozumienia. Procedura nakazuje zapytać czy ktoś z Pań i Panów Radnych 

chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń. 

 

Głosowanie nad uchwałą… 

 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – stwierdzam, iż 

Sejmik jednogłośnie przyjął projekt uchwały zawarty na druku IV/445. 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

uczczenia Walentego Roździeńskiego w 400. rocznicę wydania 

poematu „Officina ferraria” (druk IV/446): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – w tej części pragnę 

powitać uczestniczących w posiedzeniu Wysokiego Sejmiku kolejnych gości. 

Witam prof. Andrzeja Wyciślika, redaktora naczelnego czasopisma Hutnik – 

Wiadomości Hutnicze – miło mi bardzo ! Witam Pana prof. Władysława 

Sabelę, … Witam prof. Ryszarda Kaczmarka – witam Panie Profesorze. 

Witam Szanownego Pana Tadeusza Donocika, Prezesa Regionalnej Izby 

Gospodarczej w Katowicach. Witam Pana Stefana Kmiecika, 

Przewodniczącego Komisji Historii i Ochrony Zabytków Hutnictwa przy 

Stowarzyszeniu Inżynierów i Techników Przemysłu Hutniczego w 

Katowicach. Witam Pana Eugeniusza Rączkę, Dyrektora Biura 

Stowarzyszenia Inżynierów i Techników Przemysłu Hutniczego w 

Katowicach oraz Pana Grzegorza Ziaję, Wójta Gminy Koszęcin. 

 

– prof. Ryszard Kaczmarek – przypadł mi w udziale niewątpliwie zaszczyt, 

chociaż krótkiego przypomnienia zasług Walentego Roździeńskiego, po to by 

jego uhonorowanie na dzisiejszym posiedzeniu Sejmiku znalazło odpowiednie 

uzasadnienie. Nieczęsto się zdarza żeby ludzie żyjący przed wielu set laty byli 

upamiętniani przez swoich potomnych w specjalnych uchwałach. Zazwyczaj 

to dotyczy wielkich władców, królów, monarchów, wodzów. Tę odległą 

historię, a od tej dzieli nas różnica czasu ponad czterech stuleci, zostawiamy 

podręcznikom, tablicom pamiątkowym, pomnikom. Dzisiaj jednak Sejmik 

Województwa Śląskiego chce oddać cześć skromnemu kuźnikowi z 

Roździenia, Walentemu, synowi Jakuba Bruska, zwanemu Roździeńskim, 

który żył właśnie 400 lat temu tutaj na tej ziemi. Rodzi się pytanie dlaczego 

on, zwyczajny górnośląski kuźnik miałby na tak zaszczytne uhonorowanie 

zasługiwać ? Oczywiście najprostszą odpowiedzią jest to o czym wszyscy 

wiemy, Roździeński to autor poematu, który został wydany w 1612 roku pod 

tytułem Officina ferraria… Gdyby nie to dzieło nasza wiedza o kuźnikach 

górnośląskich byłaby jakże uboga, może nawet nie wiedzielibyśmy tego, że – 
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jak pisze Roździeński – to stąd znad Małej Panwi, Roździenki, znad Rawy 

kunszt kuźników do Polski docierał, pisze bowiem w tym swoim utworze 

sprzed 400 lat z Szląska potem do Polski zaś żelazne dzieło przeniesione było. 

Dzisiaj honorujemy Roździeńskiego z dwóch podstawowych powodów. 

Pierwszym jest z pewnością mistrzostwo w posługiwaniu się językiem 

polskim, jego nieprawdopodobnie piękna staropolszczyzna, którą się 

posługuje. Jak piszą językoznawcy poemat Roździeńskiego jest bowiem 

oryginalnym dziełem poetyckim napisanym wprawdzie wierszem, ale jakże 

prostym i zrozumiałym nawet dzisiaj. Roździeński przybliża nam, albo wręcz 

tworzy świat staropolskich pojęć opisujących rzeczy, których w 

staropolszczyźnie klasycznej, gdzieś tam szukanej w tych tekstach, które 

znamy, trudno się doszukać, a opisujących zawód kuźnika, technologię, 

narzędzia. Jednocześnie daje świadectwo olbrzymiego narracyjnego talentu 

kiedy opisuje obyczaje, ale także baśnie i legendy. Niekiedy zresztą są to 

baśnie i legendy jak gdyby trochę nam znane, chociażby jak ta dotycząca 

ducha podziemia, tutaj się będę posługiwał cytatami z Officina ferraria, 

ponieważ one najlepiej pokazują to jakim mistrzem słowa był Roździeński. O 

tymże duchu podziemi pisze w następujący sposób: w rozmaitej się postawie 

duchy ukazują w ziemi, przechodząc się na czachach więc między szybami, a 

gdy który z duchów w górniczym sposobie ukaże się z kilofem kołacąc po 

szybie wnet górnicy z radością ku temu miejscu śmiele kopają, bo się kruszca 

tam najdują wiele. Ci duchowie górnikom nic nie szkodzą, lecz z uśmiechem 

wesoło tak do nich przychodzą. Wszakoż gdybym im je ułajał, albo im się 

naśmiewał prędko się mszczą despektu swojego, jako niegdy w Bytomiu, gdy 

też wyrządzali złość takowemu duchowi, którego tam zwali Szarlejem, zatopił 

im wodą wszystkie kruszce, czego znaki zostały na tym miejscu jeszcze. To 

przecież nasz zwykły, znany Skarbnik, tyle tylko, że tutaj po imieniem 

Szarleja 400 lat temu opisywany przez Roździeńskiego. Ale dzisiaj 

honorujemy Roździeńskiego jeszcze za coś innego. Dzięki niemu znany z 

pierwszej ręki ówczesny kunszt kuźniczy. W opisie historyka ta wiedza jest 

zazwyczaj niezbyt interesująca, bo opisując przemysł rzadko nam się udaje 

uzyskać jakieś mistrzostwo narracji, ale przypomnijmy jak wtedy zawód 

kuźnika wyglądał. Najpierw wytapiano rudę żelaza w dymarkach, albo w 

piecach hutniczych, potem otrzymaną gąbczastą masę przekuwano, najpierw 

ręcznie a później przy pomocy metody mechanicznej w kuźnicach. O takie 

kuźnicy pisze nam właśnie Roździeński. To wiemy z podręczników historii, 

ale te wszystkie słowa i opisy kuźnicy pewnie brzmiałyby znowu nieciekawie 

gdybyśmy się nie odnieśli do tego jak pisze o tym Roździeński, jak pisze o 

kuźniku, kto to jest, jakie są jego zainteresowania, czym on się zajmuje. 

Takich opisów historycznych nie ma w ogóle, tylko znajdziemy je u 

Roździeńskiego. Przytoczmy znowu taki krótki cytat na temat tego jak pracuje 

kuźnik: nie wiem czemu się mojej tak bardzo osobie dziwujesz, czyć się mój 

kształt nie podoba tobie ? Podobno żem to czarny by sadzelnik jaki. Jestem 
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kuźnik w tym kształcie jaki mnie widzisz, taki od ogniać to i dymu tak bardzo 

sczerniało, na mnie jako tło to widzisz wszystko ciało, a stąd nie dbam o 

świetne i o cudne szaty, bo się tu też nie zejdą do naszej roboty. Jestem jako 

właśnie jakoby murzyn uczerniony, po wszem ciele i ogniem srodze popalony. 

Wstąp jeno, obaczysz, tu do nas jako każdy musi się w naszej hucie z ogniem 

biedzić zawżdy. Patrzajże jako się to na mnie skwarzy ciało, azaż u nas w tym 

ogniu mamy męki mało ? Płomień leci z iskrami w oczy jak perzyny, piekę się 

ustawicznie ogniem z każdej strony. Zapalić się koszula, zgoreć ciała sztuka, 

nie zagoić się czasem ledwie aż pół roka. Od trzasku młotowego mało już co 

słyszę, w takiej biedzie pracować ustawicznie muszę, a my chodzim jakoby 

głownie ogorzałe mając włosy na głowie i w brodzie niecałe. Wszystko ogień 

popalił. Nawet wolny czas kuźników sprzed 400 lat, właściwie jakbyśmy go 

porównali z opisami dziewiętnastowiecznymi niewiele się różni od tego 

wolnego czasu Górnoślązaków w XIX stuleciu, a może jakbyśmy się bliżej 

przyjrzeli to i w XX, albo i w XXI: mało dbamy o ozdobę gdy piwo i gorzałkę 

mamy, przecie u nas dobra myśl nigdy się nie frasuje, bo Bachus troskę z 

głowy wnet kuflem wybije, bo tak bardzo ten ogień Wulkanowy suszy, aż od 

znoju wielkiego nudno bywa duszy, przeto w ten czas trzeba zalewać upalone 

serce piwem i duchy posilać zemdlone. Więc gdy mamy pieniądze srebro, albo 

złoto odkładamy mamonę tę zarazem na to, a na kurz zaś węgielny co gardło 

plugawi gorzałki używamy, bo nią wnet naprawi i brzuch chory, uśmierza w 

nim morzenie ciężkie, strawi prędko potrawy złe w żywocie wszystkie. Może to 

i prześmiewczy opis, ale z pewnością prawdziwy, na koniec chciałem 

powiedzieć o tym, że Roździeński oprócz tego co tu powiedziałem, opisu 

swojej codzienności i swojej kuźnicy zawiera również szereg wskazówek, a 

może i przestróg, które są aktualne do dzisiaj. Ja wynotowałem jedną, którą 

chciałbym przekazać na zakończenie, o której pisze w końcu swego poematu: 

wszakoż zawżdy w wolności swoje jako mamy z przodków swoich acz w nędzy 

wszyscy się kochamy, nią się tylko cieszymy, która naszej nędze jest 

największa nagroda, nie skarb, nie pieniądze. Może także z tego powodu, tego 

ciągle aktualnego wezwania o wolność, której granice wyznaczają jednak 

normy etyczne, a nie dobra doczesne, dzisiaj warto skromnego górnośląskiego 

kuźnika uhonorować przyjęciem uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…procedura nakazuje 

zapytać czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … 

Nie ma zgłoszeń. Pana Przewodniczącego zespołu proszę o przedstawienie 

projektu oświadczenia… 

 

– radny Adam Lubas – oświadczenie dotyczące uczczenia Walentego 

Roździeńskiego w 400. Rocznicę wydania poematu „Officina ferraria: Sejmik 

Województwa Śląskiego pragnie oddać hołd i przypomnieć zasługi prekursora 

górnośląskiego przemysłu Walentego Roździeńskiego. Walenty Roździeński 
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urodził się około 1560 roku w Roździeniu (obecnie część Katowic) w rodzinie 

luterańskiej. Jego rodzina od pokoleń była związana z hutnictwem, a sam 

Walenty odziedziczył kuźnicę po ojcu Jakubie zwanym Bruskiem. Od nazwy 

miejsca, w którym się znajdowała, przyjął nazwisko. W 1612 roku w Krakowie 

został wydany poemat Walentego Roździeńskiego „Officina ferraria, abo huta 

y warstat z kuźniami szlachetnego dzieła żelaznego”. Dzieło miało dwie 

części: historię hutnictwa w czasach biblijnych i starożytnych oraz opis 

sytuacji ówczesnego hutnictwa i górnictwa. Roździeński sławi trud hutniczej 

pracy z dużą zręcznością poetycką, nawiązując m.in. do twórczości Jana 

Kochanowskiego. Poemat to nie tylko rozprawa o hutnictwie, ale także popis 

erudycji oraz poetycki zapis folkloru ziemi śląskiej. Istnienie dzieła powróciło 

do świadomości odbiorców dopiero po trzystu latach – zostało odnalezione w 

1929 roku. Szybko zostały wydane skrócone wersje poematu, w 1936 roku 

wersja pełna, a w 1962 roku opublikowano wydanie jubileuszowe. „Officina” 

doczekała się także wersji angielskojęzycznej wydanej w Stanach 

Zjednoczonych. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą… 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – stwierdzam iż 

jednogłośnie Sejmik przyjął projekt uchwały zawarty na druku IV/446 … W 

ten sposób dotarliśmy do końca części okolicznościowej … Najserdeczniej 

wszystkim dostojnym gościom dziękuję za obecność, szczególnie dziękuję 

Eminencji Kardynałowi za obecność, która jest dla nas zaszczytna, dziękuję 

Ekscelencji Arcybiskupowi, bardzo dziękuję parlamentarzystom, dziękuję 

wszystkim obecnym gościom, staroście i burmistrzowi Bierunia, dziękuję 

młodzieży. Jedna uwaga, przypomnienie na koniec w tej części – między 

innymi dlatego pozwoliłem sobie zaprosić prezesa RIG, Pana Tadeusza 

Donocika – za kilka dni odbywa się drugie niezmiernie ważne wydarzenie na 

terenie miasta Katowice, mianowicie II Europejski Kongres Małych i 

Średnich Przedsiębiorstw, który odbędzie się w dniach 24-27 września. Pragnę 

wraz z Panem Prezesem zwrócić się jeszcze raz z serdecznym zaproszeniem 

do wszystkich Pań i Panów Radnych o aktywne uczestnictwo w tym 

kongresie. Oby nasza obecność dała wyraz uznania jakie kierujemy nie tylko 

pod adresem organizatorów Europejskiego Kongresu Gospodarczego, który 

odbywa co roku w maju, ale także pod adresem organizatorów II 

Europejskiego Kongresu Małych i Średnich Przedsiębiorstw. Przypominam 

tylko iż patronat honorowy nad kongresem objęli: Prezydent RP Bronisław 

Komorowski, Przewodniczący Komisji Europejskiej José Manuel Barroso 

oraz Przewodniczący Parlamentu Europejskiego Martin Schulz. Pracom 

Komitetu Honorowego przewodzi prof. Jerzy Buzek, natomiast pracami Rady 

Programowej kieruje Janusz Steinhoff, Przewodniczący Rady Krajowej Izby 
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Gospodarczej oraz Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach… 

Żeby procedurze stało się zamykam pierwszą cześć obrad Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Wznowię obrady po 15 minutach. 

 

[przerwa w obradach] 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…jest 11
50

, 

wznawiam drugą część posiedzenia Sejmiku Województwa Śląskiego. Jak 

przybędą wszyscy radni przedstawię kilka informacji zaplanowanych w tej 

części. Przystępujemy do procedowania w punkcie sprawozdanie 

z działalności Zarządu… 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

Przedstawił Marszałek Adam Matusiewicz [stanowi załącznik do protokołu]. 

 

– radny Henryk Moskwa – ja nauczony doświadczeniem z poprzedniej sesji, 

gdzie cierpliwie czekałem do punktu interpelacje, oczywiście nie uzyskałem – 

Pan Marszałek miał akurat ważniejsze obowiązki, wyszedł – odpowiedzi 

wówczas, dlatego dzisiaj po tej części sprawozdania chciałbym zabrać głos. 

Panie Marszałku ! Nie uzyskałem odpowiedzi, mimo obecności Pani 

Wicemarszałków i dwojga Członków Zarządu, na temat sytuacji w Wesołym 

Miasteczku, gdzie zlikwidowano cały handel zostawiając dwa punkty, jak 

również na temat ilości dyrektorów, w tych trudnych dzisiaj czasach, w 

WPKiW, gdzie ktoś wyliczył, że na jednego dyrektora przypada pięciu 

pracowników. Ja nie będę tego przypominał, bo to jest, rozumiem, nagrane, 

więc ani nie otrzymałem …[koniec kasety 1 b]… jaka panuje w Wydziale 

Środowiska – po prostu ludzie przychodzą i się skarżą. Oczywiście, to 

zrozumiałe, że do mnie docierają te sygnały, ponieważ wiedzą kim jestem i co 

reprezentuję, reprezentuje związki zawodowe, więc zrozumiałe, że do mnie 

przychodzą. Ja sądzę wręcz – z tych informacji, które do mnie docierają – że 

zahacza to o mobbing, pracownice płaczą po kątach, są prześladowane, 

zaszczuwane przez pełniącego obowiązki szefa tego wydziału, a w ogóle 

pytanie dlaczego tak długo jest pełniący obowiązki i nie ogłasza się konkursu 

na szefa tego wydziału, bo być może konkurs by uspokoił tą sprawę. Panie 

Marszałku ! Jeśli nie uzyskam satysfakcjonującej odpowiedzi na to, to 

oficjalnie oświadczam, że zgłoszę sprawę do Państwowej Inspekcji Pracy i 

poproszę w Okręgowej Inspekcji Pracy o kontrolę tego wydziału w tych 

właśnie sprawach. Być może okaże się, że tak jak w przypadku służby 

zdrowia, którą referowano nam na ostatniej komisji, sytuacja jest bardzo zła. 
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– radny Michał Wójcik – w pierwszej części musimy zejść trochę, niestety, na 

ziemię. Będę kontynuował to co mówił mój przedmówca, zanim jednak dojdę 

do Parku, to mam kilka pytań do Pana Marszałka. Powiem tak: w piątek 

mieliśmy posiedzenie Komisji Zdrowia i Komisji Gospodarki i to co się 

dowiedzieliśmy na temat sytuacji dotyczącej przestrzegania przepisów prawa 

pracy, bezpieczeństwa w szpitalach, było szokujące, porażające wręcz. Ja 

muszę przyznać, Panie Marszałku, że Pańskie wypowiedzi dotyczące prac 

Zarządu w okresie pomiędzy sesjami są niezwykle słodkie, a nabrałem 

wrażenia, że życie Urzędu Marszałkowskiego i samorządu toczy się obok tego 

co tutaj jest przedstawiane. Radni na pewno będą jeszcze mieli okazję 

zapoznać się z informacją – Państwowa Inspekcja Pracy dokonywała kontroli 

– ja pozwoliłem sobie uzupełnić informację pani nadinspektor, że o ile ja mam 

wiedzę, to dwóch dyrektorów ma sprawy w sądzie, karne. Czy Pan Marszałek 

miał wiedzę na ten temat, czy nie ? Ja to wywnioskowałem z pisma od 

Generalnego Inspektora Pracy, więc tak jakby to życie toczyło się obok. 

Chciałem zapytać się Pana Marszałka o to ile osób straci pracę, według 

Pańskiej wiedzy, w Przewozach Regionalnych i czy mamy jakiś pomysł 

zatrudnienia. Według mojej wiedzy to będzie około 1000 osób. Czy mamy 

jakiś pomysł na te 1000 osób, my jako Samorząd Województwa Śląskiego, 

czy mówimy, że to nie jest nasza sprawa, to jest gdzieś obok nas. I sprawa 

druga, według mnie kluczowa dzisiaj, o której mówił już Pan Radny. Ja bym 

wnioskował do Pana Przewodniczącego o wprowadzenie na kolejnym 

posiedzeniu punktu dotyczącego WPKiW w Chorzowie. Sytuacja, która tam 

ma miejsce wymaga natychmiastowej interwencji. Chciałem Pana Marszałka 

zapytać czy Pan Marszałek ma pełną wiedzę na temat tego co się tam dzieje, 

zwłaszcza jeśli chodzi o sytuację finansową. Ja chcę powiedzieć Panie 

Marszałku, że lata temu nie po to walczyliśmy o ten Park, a na tej sali jest 

kilka osób jeszcze z tamtego czasu, żeby dzisiaj stało się to filią Platformy 

Obywatelskiej. Ja mam listę wszystkich osób, które związane są bliżej lub 

dalej z PO, które zostały w ostatnim czasie zatrudnione, bądź otrzymały 

określone funkcje w radzie nadzorczej, bądź w różnych obszarach WPKiW. 

Muszę powiedzieć, że jestem zszokowany ilością, to co Pan Radny Serafin 

opowiadał na temat sytuacji na poziomie krajowym, to muszę powiedzieć, że 

my ich tu przebijamy na poziomie regionalnym jeżeli chodzi o spółki, które 

działają u nas w obszarze naszego zainteresowania. Jeżeli tak się dzieje 

wszędzie, to znaczy, że się dzieje bardzo źle. Chciałem się Pana Marszałka 

zapytać czy Pan Marszałek wie jaka jest sytuacja finansowa tej spółki na 

dzisiaj ? To budzi bardzo duże niepokoje. Ja nie chcę odkrywać o jakiej ja 

liczbie straty słyszałem po tych dziewięciu miesiącach. Być może Pan 

Marszałek to powie na Komisji Budżetu – prosiłem żebyśmy się zajęli tą 

sprawą – oczywiście powiedziano mi, że to jest spółka, więc nam nic do tego. 

Jak nam nic do tego ? Przecież to nie jest jakaś tam spółka, to jest spółka 

nasza, samorządowa tak naprawdę, więc to nie jest tak, że możemy sobie 
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powiedzieć, że nas to kompletnie nie interesuje. Czy Pan Marszałek ma 

wiedzę na temat ile osób zwolniono w ostatnim czasie w WPKiW przy 

jednoczesnym zatrudnianiu innych osób ? Według mojej wiedzy jest to 

siedemdziesiąt przeszło osób i kolejne dwadzieścia jest szykowanych do 

zwolnienia. Czy Pan Marszałek wie na temat inwestycji, które miały miejsce 

w ostatnim czasie w WPKiW, czyli tak naprawdę zero inwestycji. Ile 

kosztowało rozpoczęcie tej całej kampanii Park Śląski, która i tak skończy się 

jednym wielkim fiaskiem ? Czy Pan Marszałek ma świadomość tego, że w 

naszym Parku, podkreślam w naszym, takie ulotki się pojawią: pierwszy 

milion trzeba ukraść, gdzie jest oskarżana jedna z osób, która przywłaszczyła 

sobie bodaj – ja nie wiem czy to jest prawda, czy nie, ale tych ulotek jest 

bardzo dużo rozkładanych w Parku – znaczną kwotę pieniędzy. Czy to w 

ogóle zostało zgłoszone do prokuratury, czy nie ? Czy to zastało zamiecione 

pod dywan ? Co Pan Marszałek powie na temat firmy, która miała – a o tym 

już media napisały, Gazeta Wyborcza – firma, która miała przejąć wyżywienie 

całe w Wesołym Miasteczku zamiast dotychczas działających przedsiębiorców, 

ale firma ma kontrakt tak podpisany, że nie płaci żadnego czynszu dopóki nie 

przekroczy 1,5 mln obrotów. Wspaniale działa Park ! Serdecznie Państwu 

gratuluję ! Panie Marszałku ! To nie jest coś co jest obok nas. To jest nasz 

Park, Park ludzi, a nie działaczy politycznych. Ja bym bardzo prosił żeby taki 

punkt znalazł się w porządku obrad następnej sesji Sejmiku i żeby Pan Prezes 

Parku wyjaśnił nam dokładnie co się w Parku dzieje. 

 

– radny Wiesław Maras – ja mam prośbę o uzupełnienie wystąpienia. Jedna z 

uchwał to jest wprowadzenie zmian do Regulaminu Organizacyjnego Urzędu 

Marszałkowskiego. Nic Pan na ten temat nie wspomniał. Prośba żebyśmy jako 

radni byli zorientowani o co tu chodzi, bo w treści samej uchwały nic 

szczególnego nie ma. I sprawa druga, o którą zawsze będę pytał Pana 

Marszałka, tym razem o Koleje Śląskie, ale nie w sytuacji ile zwolniono, ile 

przyjęto, tylko w sytuacji jak Sejmik miałby być poinformowany o tym, że 9 

grudnia – zeszłym razem Pan dokładnie powiedział – że będziemy mieli 620 

połączeń, a na dzień dzisiejszy po zsumowaniu dzierżaw plus ilość 

posiadanego taboru, czyli 18, w jaki sposób jesteśmy w stanie poprowadzić 

ten ruch i jakie działania chce podjąć spółka, albo już podjęła, żebyśmy 

wreszcie uzyskali niezbędną ilość taboru i miejsc utrzymania do tego abyśmy 

jednak te prawie 620 połączeń w nowym rozkładzie jazdy poprowadzić ? 

 

– radny Jan Kawulok – ponieważ media też donoszą odnośnie problemów 

współpracy z Uniwersytetem Medycznym i Szpitalem w Tychach, to bardzo 

bym prosił czy w tej sprawie są jakieś rozmowy prowadzone, jaki jest ich 

efekt, chodzi o oddziały kliniczne. I drugie pytanie – tu w materiałach 

pisemnych odnośnie służby zdrowia jest takie zdanie: przyznano dotację na 
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zakup łóżka porodowego w kwocie 4 mln zł. To nie jest błąd ? Była by to 

strasznie duża kwota, jest to po prostu niemożliwe. 

 

– radna Bożena Borys-Szopa – na czwartkowym posiedzeniu dwóch Komisji: 

Zdrowia oraz Gospodarki i Rynku zajmowaliśmy się sprawozdaniem 

Państwowej Inspekcji Pracy z przestrzegania prawa, głównie prawa pracy w 

wojewódzkich ośrodkach służby zdrowia, tak bym to najogólniej nazwała – 

zresztą nie tylko wojewódzkich, ale w ogóle w naszym województwie – i z 

nieukrywanym oburzeniem chyba większość członków komisji przyjęła dane 

z tego sprawozdania. Ja dedykuję Panu Marszałkowi w celu zapoznania się z 

tym raportem. Myślę, że wnioski z tych kontroli są wnioskami, które powinny 

do Pana na biurko trafić i mam nadzieję, że zastanowi się Pan nie tylko nad 

doprowadzeniem do stanu zgodnego z prawem tych wszystkich 

nieprawidłowości, o których raport mówi, ale przede wszystkim zastanowimy 

się chyba wspólnie, a Pan Marszałek w szczególności, w jaki sposób można 

przyspieszyć prace nad dostosowaniem tych wszystkich spraw nie do końca 

zgodnych z prawem pracy żeby to jednak było przestrzegane. I druga sprawa – 

trzy miesiące temu prosiłam Pana Marszałka o informację szczegółową 

dotyczącą Stadionu Śląskiego w kontekście niepokojów dotyczących firm 

realizujących zadania na tym Stadionie. Do dzisiaj nie uzyskaliśmy tych 

informacji i ponawiam swój apel i chciałabym wiedzieć jak wygląda w tej 

chwili stan prac na Stadionie Śląskim, jak wygląda sprawa tych wszystkich 

przedsiębiorców, którzy wygrali przetargi, jak wygląda postęp prac i 

ewentualnie na kiedy i czy w ogóle możemy się spodziewać otwarcia 

Stadionu. 

 

– radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – ja też kolejny kamyczek do 

ogródka w kontekście, no przykro mi to mówić, ale wątpliwego nadzoru Pana 

Marszałka nad jednostkami, a rzecz dotyczy Szpitala Wojewódzkiego nr 5 w 

Sosnowcu. Dochodzą do nas sygnały, i to są nie tylko sygnały medialne, o 

nieprawidłowościach jakie dzieją się w tej placówce. Wiem również, że 

szykuje się wniosek do prokuratury. Pytanie moje brzmi: czy Pan Marszałek o 

tym wie, a jeśli tak, to jakie zamierza w trybie nadzoru podjąć działania wobec 

tej placówki ? 

 

– radny Czesław Sobierajski – na ostatniej Komisji Rozwoju była informacja o 

założeniach naszego budżetu na 2013 na temat dróg, mówiąc umownie. Panie 

Marszałku, ja już nie mówię, że jako komisja podejmowaliśmy kilka uchwał o 

konkretnych kwotach – już nie mówię o tych docelowych, bo są na razie 

nierealne, no ale nie wyobrażam sobie, że przyszły rok będzie znacznie gorszy 

niż ten, bo dla przykładu na remonty było przecież niewiele, 44 mln w tym 

roku, a planowane jest tylko 21. Za 21 mln wyremontuje się … około 2 mln 

trzeba na kilometr, to proszę sobie policzyć na 1200 km dróg wojewódzkich, 
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które mamy. Ja wiem, że jest tak jak jest, natomiast proszę jeszcze 

zweryfikować tę sytuację przynajmniej w jakiejś części, bo czemu ma służyć 

WPF, taki jak uchwalany, w jakiejś perspektywie przynajmniej z grubsza 

niech się to trzyma. Przyszły rok w tej pozycji, o której wspomniałem przed 

chwilą jest 161 mln, a mamy 21. Można się pomylić o ileś tam, ale nie można 

aż tak, no bo inaczej jaki jest sens uchwalania czegokolwiek jak my się 

rozmijamy z rzeczywistością tak, że się dziwię, bo wszyscy jeździmy autami, 

a tak jakbyśmy nie dostrzegali problemu. Ja wiem, że są stadiony jeszcze kilka 

flagowych inwestycji, które nam pieniądze pochłaniają, dlatego też ta 

uchwała, którą teraz w Związku Miast Polskich – apel do rządu – oby Sejmik 

również nasz i wszystkie sejmiki, aby większy udział w budżecie państwa 

wreszcie stało się również udziałem naszym, bo tych pieniędzy szukać nie za 

bardzo mamy gdzie tak naprawdę, przynajmniej w takiej skali, czyli to jest ta 

uwaga. Na inwestycje nowe nie ma nic, zero, prostu nic, a na te, które 

kontynuujemy 94 mln. A więc jeszcze raz chciałem uczulić jako 

przewodniczący tej komisji i w ogóle, że musimy coś z tym fantem zrobić. 

Ostatnio ruszyła promocja województwa śląskiego. Nie wiem czy koniecznie 

musimy otrzymywać takie duże skrzynki – to jest i tak lepsze niż w tamtej 

kadencji było, bo otrzymaliśmy metr na metr skrzynkę, gdzie balon tylko 

wyfrunął. Tu jest trochę lepiej, ale czy akurat to ? Czytam w naszej prasie: 

jesteśmy nowocześni, mamy atuty, tylko oprócz nas nikt o tym nie wie. Może 

rzeczywiście jest tak, że … bo jak się pytamy, nawet jak ja wyjeżdżam gdzieś, 

to nadal Śląsk się kojarzy, cokolwiek by nie powiedzieć, bez względu na to co 

mówimy, z hutami i górnictwem. Tak to jest ! I szczęśliwie dobrze się stało, 

że wreszcie doszło do świadomości, że mamy również odpadów tyle, że cała 

Polska, my połowę mamy resztę cała Polska, poprzemysłowych. Myśmy tego 

nie dostrzegali. W strategiach w ogóle nie było tego ujmowane – wreszcie 

jest. Taki przykład: hałda, odpady na Rymerze, ona już się pali od wewnątrz. 

Gdyby się zapaliła na zewnątrz, to jedna taka paląca się hałda załatwi nam 

całą promocję Śląska, bo pokażą całej Europie i to jest koniec. I myśmy 

bagatelizowali ten problem przez całe lata, nawet jak były spotkania strategii, 

warsztaty, ten problem nie był w ogóle ujmowany, tak jakby go nie było, a 

przecież mamy ten problem nieustannie. Mało tego ! To są tereny 

poprzemysłowe, które można odzyskiwać. Powiem jeszcze więcej ! Ku 

mojemu zdumieniu i zaskoczeniu tak naprawdę na komisji, na spotkaniu 

pewnym, przedstawiono rzecz niebywałą, że możemy uczynić z tego jedną z 

największych dźwigni promocyjnych i rozwojowych innowacyjności. 

Paradoks polega na tym, że ja sobie też nie zdawałem sprawy z tego, że z 

odpadów, z hałd, możemy innowacyjności program zrobić i jeszcze go 

pokazywać. No bo tak naprawdę hałdy nie są odpadami, tylko półproduktem, 

a w końcu produktem pełnym jak się inwestuje w rozwój technologii i co z 

tego wyniknie, czyli nie tylko hałdy likwidować, ale ile tam elementów 

produkcyjnych z tego potem wychodzi różnego rodzaju, czyli program 
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innowacyjny tak naprawdę, i to jeszcze wspaniały, przy okazji. No wreszcie 

się zaczyna dostrzegać i mówić – i całe szczęście. I na koniec – mówiłem już 

o tym i chciałbym żeby może w tym budżecie następnym, nie wiem jaka 

pozycja, ale wreszcie wychodzimy powoli do Jury, w Beskidy, nieśmiało, ale 

powoli wychodzimy, natomiast ciągle przed nami jest do okrycia – mamy to 

wszędzie zapisane, to oczywiste – jeszcze raz to chciałem powtórzyć dzisiaj: 

szlak architektury drewnianej. Mówiono tutaj o materii Śląska, a dzisiaj 

kardynał Nagy powiedział o duchu Śląska, bo to nie materia jest ważna – 

owszem, też, ale musi współgrać z duchem, a właśnie ten szlak pokaże duch 

Śląska i my go jakoś tak wstydliwe trzymamy. Otóż przeznaczmy 

odpowiednią kwotę – na Industriadę było w tym roku 5 mln chyba w budżecie 

– no to może porównywalną, bo znacznie więcej jest obiektów tego szlaku niż 

Industriady, tam jest nieporównywalnie więcej – drewnianych kościołów i 

wiele, wiele innych rzeczy do odkrycia. Mało tego ! Dla turystów myślę 

niezwykle ważne. Zaskoczeni będą, że to na Śląsku właśnie mamy 

najwspanialszy szlak europejski drewnianej architektury. W skali Europy nie 

ma nigdzie czegoś takiego, a przecież to jest nasza kultura, przeszłość, 

dziedzictwo. Apeluję, zwracam się jeszcze raz z tą prośbą, żeby było ujęte w 

tym budżecie. Nie znam jeszcze tych założeń w tej dziedzinie, mam nadzieję, 

że będą ujęte. Jeszcze jedno pytanie Panie Marszałku ! Dochodzą do mnie 

takie słuchy, nie wiem czy prawdziwe – chciałbym żeby może na Komisji 

naszej, czy też generalnie Pan Marszałek – chodzi o wojewódzkie 

przedsiębiorstwo wodociągowe (GPW ?). Uczciwie mówiąc, nie mam pojęcia 

co tam się dzieje, jak się dzieje. Myśmy nigdy nie rozmawiali o tzw. strategii 

zaopatrzenia w wodę województwa śląskiego. To nie jest bez znaczenia 

przecież. Ktoś tam gdzieś studnię robi, gdzieś tam ktoś kupuje, a tu ciągle tu 

podraża, bo jak nie zrobi […] to tutaj płaci więcej, nie ? Czyli reasumując, są 

słuchy różne, nie będę powtarzał jakie, bo o skrajnych słyszałem, czy 

rzeczywiście coś jest na rzeczy. Jak jest, to musimy to [przedyskutować ?], bo 

to jest jedna z najważniejszych rzeczy, o których tak naprawdę nie mówimy 

nigdy, niemalże. To tyle ! 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – Pan Radny 

Warzocha. Czy są kolejne zgłoszenia ? … Jeśli nie będzie uznam, że listę 

zapytań zamykamy … Zgłoszeń nie ma ! Pan Artur Warzocha ostatni w serii 

zapytań… 

 

– radny Artur Warzocha – podczas ostatniego posiedzenia Rady Społecznej 

Szpitala im. NMP w Częstochowie, Przewodniczący Rady Społecznej 

podzielił się z członkami rady, no i z obecnymi tam przedstawicielami załogi 

tego szpitala, dwiema informacjami. Pierwsza dotyczyła tego, że od kilku 

przynajmniej miesięcy, jak wynikało z tej wypowiedzi, odbywają się 

regularne spotkania w gronie sześciu bodaj najbardziej zadłużonych szpitali 
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wojewódzkich z przedstawicielami Zarządu – domyślam się, że te spotkania 

odbywają się przynajmniej pod auspicjami Pana Wicemarszałka 

Kleszczewskiego. Druga natomiast wiadomość, którą się podzielił z nami Pan 

Przewodniczący, i pośrednio zostało to potwierdzone gdzieś między 

wierszami, w dokumencie pod tytułem strategia rozwoju szpitala 

wojewódzkiego … program naprawczy, taki charakter miał ten dokument, była 

taka oto wiadomość, że szpital ten jest przygotowywany do przekształcenia i 

docelowo ma stać się spółką ze stuprocentowym udziałem samorządu 

wojewódzkiego. Stąd pytanie do Pana Marszałka jakie są po pierwsze efekty 

spotkań w gronie tych dyrektorów najbardziej zadłużonych szpitali. Czy 

widać jakąś poprawę ? Oczywiście mnie najbardziej interesuje sytuacja 

Szpitala Wojewódzkiego w Częstochowie, skądinąd wiem, że mocno 

zaciśnięto tam pasa, jest próba wygenerowania oszczędności, póki co poprzez 

ruchy kadrowe, ale przede wszystkim poprzez ograniczenie przyjęć, ponieważ 

usłyszał dyrektor szpitala, że za nadwykonania NFZ tym razem nie zapłaci, 

tak jak to miało miejsce w latach poprzednich. A drugie pytanie do Pana 

Marszałka jest następujące, i proszę o oficjalną odpowiedź, czy, a jeżeli tak, to 

kiedy nastąpi owo przekształcenie i jaka jest podstawa ku temu żeby takie 

przekształcenie miało nastąpić ? 

 

– Marszałek Adam Matusiewicz – pozwolicie Państwo, że będzie mi 

wygodniej od końca. Owszem, odbywają się tego typu spotkania z 

dyrektorami najbardziej zadłużonych szpitali i bynajmniej nie są to tajne 

komplety. Jednym z efektów tych spotkań jest na pewno to o czym Pan Radny 

tutaj wspomniał, to znaczy ostre zalecenia dotyczące kwestii redukcji 

kosztów. Sami Państwo wiecie, że nas już nie stać i nie możemy sobie 

pozwolić na powtórkę Tychów. Innymi słowy takie działania są absolutnie 

niezbędne. Co do przekształcenia, jego konieczność wynika z ustawy o 

działalności leczniczej. Pan Radny na pewno się orientuje, że jeżeli szpitala 

nie przekształcimy w spółkę, to będziemy musieli pokryć jego ujemny wynik 

finansowy, tak, że tutaj logika narzuca pewne rozwiązania, natomiast na 

pytanie kiedy ja w tej chwili nie umiem Panu udzielić dokładnej odpowiedzi. 

W najbardziej optymalnym momencie z punktu widzenia finansowego, jeżeli 

już to raczej przyszły rok, a nie ten, ale my mamy w zwyczaju jako Zarząd 

komunikować się z Państwem za pośrednictwem przygotowywanych 

projektów uchwał. Myślę, że w przyszłym roku i to wiąże się po prostu z 

obowiązkami jakie na nas nakłada ustawa. Ustawa nie nakłada na nas 

obowiązku, że musimy przekształcić, ale logika tego co ustawa przewiduje jak 

nie przekształcimy stanowi de facto o tym, że te najbardziej zadłużone szpitale 

przekształcać musimy, ale dziękuję tutaj, że Pan Radny zaznaczył, że w 

jednoosobową spółkę samorządu województwa, że Pan Radny nie mówił o 

prywatyzacji – cieszę się jak możemy rozmawiać językiem precyzyjnym. 

Jeżeli chodzi o kwestie dotyczące inspekcji pracy, ja nie twierdzę, że jest 
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różowo, ale równocześnie z tymi kontrolami, być może już na następnym 

Sejmiku będę mógł się podzielić z Państwem z radosną informacją, że jako 

samorząd wojewódzki, nie urząd marszałkowski, otrzymamy specjalną 

nagrodę z Państwowej Inspekcji Pracy, jako dla dobrego pracodawcy, co 

wcale nie świadczy, że wszystko jest idealnie. Tak, że ja jestem wdzięczny za 

ten raport, który był zrobiony, bo nigdy nie ma tak żeby czegoś poprawiać nie 

było można. W kwestii Stadionu Śląskiego – myśmy się z Panią Radną 

troszeczkę rozminęli – na ostatniej sesji Pani Radnej nie mogło być, ja wtedy 

przedstawiałem taką informację. Ja przy okazji kolejnego Zarządu… może 

umówimy się może w ten sposób, że ja co miesiąc będę przedstawiał jak 

wygląda kwestia. Co do Uniwersytetu Medycznego, a m.in. szpitala w 

Tychach. To jest dosyć ciekawa kwestia i to bynajmniej nie dotyczy szpitala w 

Tychach – tylko. Na terenie ośmiu naszych placówek swoje kliniki ma 

Uniwersytet Medyczny. Posiadanie na swym terenie klinik to oczywiście 

olbrzymi zaszczyt, prestiż dla placówki, ale to jest również konieczność 

uczestniczenia w szkoleniu nowych adeptów sztuki lekarskiej, konieczność 

udostępniania niejako czasu własnym pracownikom medycznym na zajęcia 

dydaktyczne. Uniwersytet Medyczny rozliczał się z nami – ja w tej chwili nie 

podam Państwu dokładnych stawek, ale to były kwoty rzędu czasami kilku 

tysięcy złotych rocznie, co na pewno nie stanowi w żadnym stopniu 

rekompensaty za ponoszone koszty, no i dyrektorzy kilku naszych szpitali, i 

słusznie, zaczęli podnosić stawki. Ja będę się za niedługo widział z Panem 

Rektorem Jałowieckim, postaramy się znaleźć jakiś złoty środek, natomiast 

nie może być na pewno tak jak było do tej pory. Ja szanuję Uniwersytet 

Medyczny – bardzo zasłużona placówka – i chcę żeby lekarzy kształciło się 

jak najwięcej i jak najlepiej, ale dla nas to są naprawdę poważne koszty, bo 

nasi lekarze, którzy równocześnie pracują w klinikach, oni część swojego 

czasu poświęcają dla studentów. Obecność tych studentów też nie jest 

bezpłatna i to nie może być tak, że to jest kwestia kilku tysięcy złotych 

rocznie. Proszę zrozumieć, że w pewnym momencie musimy troszkę tych 

pazurów pokazać w kontaktach z Uniwersytetem Medycznym, mimo jak 

mówiłem wielkiego szacunku dla tej instytucji. Jeśli idzie o pytania Pana 

Radnego Moskwy dotyczące Parku, jak również Pana Radnego Wójcika. Na 

przyszłą sesję zaproszę Pana Prezesa Godlewskiego. Ja sytuację finansową 

Parku znam, jest stabilna, owszem, Park ma teraz duże wydatki, no bo 

rozpoczyna dużą inwestycję, modernizację Elki. Sytuacja finansowa Parku 

bynajmniej mnie nie niepokoi, ale żeby uspokoić Pana Radnego, to Pan Prezes 

Godlewski będzie. Jeżeli Pan Radny sobie życzy dokumenty finansowe, ja 

nigdy nie robiłem problemów z przekazywaniem dokumentów finansowych 

spółek, tak, że proponuję żebyśmy w kuluarach sobie uzgodnili co Pan Radny 

by sobie życzył. Ja poproszę członka rady nadzorczej żeby mi je dostarczył. 

Szkoda, że Pan Radny nie dał mi listy tych tajemniczych członków Platformy, 

którzy obsiedli WPKiW, bo rad byłbym ją poznać, a tylu to na pewno nie ma, 
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ale chętnie bym ją poznał, bo byłoby też to dla mnie jakieś odkrycie. Było 

pytanie o zmiany w Regulaminie Organizacyjnym. Tak, my dokonujemy 

wewnątrz urzędu od czasu do czasu pewnych kosmetycznych zmian w 

Regulaminie Organizacyjnym. W ostatnim okresie czasu to było łączenie 

dwóch wydziałów zajmujących się szeroko pojętą promocją, a ostatnio dwóch 

wydziałów zajmujących się kontrolą. To bardziej dotyczy racjonalizacji i 

działania poszczególnych wydziałów. Ja z przykrością odebrałem sygnał od 

Pana Radnego Moskwy, iż w Wydziale Ochrony Środowiska mamy do 

czynienia z jakimiś sytuacjami mobbingowymi. Ja nie przeczę, że 

dokonywaliśmy zmian personalnych w Wydziale Ochrony Środowiska 

właśnie z uwagi na sytuacje mobbingowe, które tam były, a przynajmniej 

podejrzenia co do takich sytuacji. Z informacji, które posiadałem do tej pory 

wynikało, że po zmianie sytuacja się trochę uspokoiła, ale w takim razie 

dziękuję za otrzeźwiający sygnał, zainteresuję się bliżej tą sprawą, choć jak 

mówię, od czasu zmiany przynajmniej do mnie tego rodzaju głosy dochodzić 

przestawały, ale dziękuję za zwrócenie uwagi na tą kwestię. Co do sprawy 

zakupu taboru kolejowego – to się dzieje, to jest wszystko w trakcie. Ja 

wspominałem w swoim wystąpieniu tylko o części działań, jestem głęboko 

przekonany, że damy radę zdążyć, a nawet gdybyśmy nie dali rady 

wszystkiego kupić, Koleje Śląskie mają zabezpieczone potencjalne umowy 

czasowe dzierżawy dosyć znacznej ilości pociągów do czasu fizycznego 

zakupu, tudzież [polonizacji?] sprzętu. Bardzo ważne pytanie, które zadał Pan 

Radny dotyczące wyliczeń ilu pracowników Przewozów Regionalnych straci 

pracę. Bardzo dziękuję, że Pan je przedstawił, bo to są bardzo precyzyjne 

wyliczenia i one też nawiasem mówiąc są nauczką dla nas na przyszłość. 

Dziękuję, że Pan Radny zwrócił uwagę na te cyfry, bo one są warte pewnego 

opisu. W Śląskim Zakładzie Przewodów Regionalnych pracowało 1800 osób, 

już ostatnio, z czego 300 osób kompletnie bez żadnego protestu ze strony 

moich kolegów, okolicznych marszałków zostało przeniesionych do 

okolicznych oddziałów spółki Przewozy Regionalne. Są to osoby, które 

zresztą zawodowo były związane z pracą na tych liniach często 

przekraczających granice województw, ale podkreślę to jeszcze raz: bez 

absolutnie żadnych protestów moich kolegów marszałków, co myślę, że każdy 

średnio inteligentny człowiek może zinterpretować jasno co do tego za co 

myśmy dotychczas płacili. To tak á propos. Koleje Śląskie przejmują 500 

pracowników i wyliczenia Pana Radnego są jak najbardziej słuszne. Tak, 1000 

pracowników Przewozów Regionalnych straci pracę, m.in. kolejarze, ale dla 

mnie ważniejsi są pasażerowie. Nie zostawiamy ich na lodzie, ale 

pasażerowie, ilość połączeń, jakość tych połączeń zawsze dla mnie będą 

sprawą istotniejszą. Sprawy dotyczące promocji, bo tutaj Pan Radny 

Sobierajski poruszył ciekawy wątek. Powiem tak, bo Pan Radny też wyraźnie 

się odniósł do tej naszej kampanii promocyjnej Sezon na Śląskie, bo tam była 

Jura, Podbeskidzie oraz Industriada. Nie na wszystko może starczyć czasu w 
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takich kampaniach promocyjnych, zresztą skoro Pan Radny o tym wspomniał, 

to widział m.in. te spoty reklamowe – to były piętnastosekundowe, moim 

zdaniem naprawdę niezłe – i tu muszę się nie tyle się, bo ja nie uczestniczyłem 

w ich realizacji, ale tych, którzy je realizowali, pochwalić. Po dwóch dniach 

funkcjonowania tych spotów ilość wejść na stronę Sezon na Śląskie, tam, 

gdzie można było rezerwować miejsca w poszczególnych hotelach to było 

około 80 tys. To było imponujące i chyba warto zwracać uwagę na ten Śląsk, 

który jest naprawdę, a nie tylko ten, który jest ograniczony do szybów 

kopalnianych. My oczywiście doceniamy szlak zabytków, szczególnie 

dotyczący drewnianych kościółków, natomiast w tak krótkiej formie jak jest w 

reklamie, obawiam się, że to nie byłoby tak atrakcyjne, jak to co zostało 

zaprezentowane, natomiast o szlaku nie zapominamy i zarówno w wypadku 

kościółków drewnianych, jak i w wypadku szlaku orlich gniazd, my już te 

sprawy, mało tego że mamy zapisane w projekcie strategii śląsko–

małopolskiej, ale też zaczynamy podejmować wspólne działania z Małopolską 

Organizacją Turystyczną, bo to są te dwie rzeczy, które ewidentnie łączą 

nasze województwa. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – korzystam z tego, że 

znakomita większość radnych jest na sali – kilka informacji roboczych. 

Sejmik otrzymał medal 150-lecia kółek rolniczych – będzie przechowywany 

w kancelarii. Radni otrzymali na kompaktach sprawozdanie z wykonania 

budżetu za I półrocze wraz prognozą finansową na lata 2012–2020 wraz z 

wszystkimi załącznikami oraz Regionalną Strategię Innowacji. Jeśli chodzi o 

tą drugą, trwają nadal konsultacje, proszę o włączenie się w te konsultacje, lub 

też komisje jeśli miałyby sugestie o przekazywanie do Komisji Rozwoju, 

która tym tematem zajmuje się. Kolejna informacja, zgodnie z ustaleniami z 

poprzedniej sesji został wprowadzony dodatkowy system informowania o 

sesjach za pomocą smsów z tzw. bramki sms-owej. Uprzejmie prosimy o 

nieodpowiadanie na te smsy, to komputer po prostu rozdziela. Ostatnia 

informacja: w kuluarach mamy wystawę przygotowana przez Muzeum 

Górnośląskie w Bytomiu Na straży zachodnich rubieży. Wystawa poświęcona 

jest wojsku polskiemu na Górnym Śląsku w okresie międzywojennym. Zanim 

przystąpię do kolejnego punktu chciałem poinformować, iż dzisiaj pracuje 

komisja skrutacyjna w składzie: Piotr Kurpios, Marian Ormaniec, Janusz 

Wita. Uprzejmie proszę o podjęcie prac. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/18/3/2012 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 13 lutego 2012 roku 

w sprawie określenia zasad, trybu i harmonogramu prac nad 

aktualizacją Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego Śląskie 

2020 (druk IV/436): 
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– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ma takich zgłoszeń. Proszę o przedstawienie 

stanowiska Komisji Rozwoju… 

 

– radny Czesław Sobierajski – [z miejsca, poza nagraniem – opinia 

pozytywna]. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tej sprawie … Nie ma wystąpień. Jeśli komisja skrutacyjna jest 

gotowa, to proszę o komunikat… 

 

– radny Marian Ormaniec – na 47 radnych podpisały 42 osoby. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – stwierdzam, iż 

posiedzenie Sejmiku jest prawomocne… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2012-2020 (druk 

IV/442): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń. Proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów…  

 

– radny Grzegorz Wolnik – [z miejsca, poza nagraniem – opinia pozytywna]. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2012 rok (druk IV/443): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń. Proszę o opinię Komisji Budżetu, Skarbu 

i Finansów… 

 

– radny Grzegorz Wolnik – [z miejsca, poza nagraniem – opinia pozytywna]. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – indywidualne 

wystąpienia ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/19/12/2012 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 marca 2012 roku w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wydatki 

majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2012 

(druk IV/444): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ma takich zgłoszeń. Proszę o opinię Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów… 

 

– radny Grzegorz Wolnik – [z miejsca, poza nagraniem – opinia pozytywna]. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – indywidualnie ktoś 

zamierza zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków (druk IV/437): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – wprowadzenie jest 

konieczne ? … Nie ma takich zgłoszeń. Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów… 

 

– radny Grzegorz Wolnik – [z miejsca, poza nagraniem – opinia pozytywna]. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji 

Edukacji, Nauki i Kultury ? … Nie była opiniowana… 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

indywidualnie zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma głosów ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu 

Małopolskiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w międzywojewódzkich kolejowych przewozach 

pasażerskich na liniach komunikacyjnych znajdujących się na 

obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/438): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – będziemy mieli teraz 

cztery głosowania w prawie identycznej sprawie dotyczącej współpracy z 

województwami ościennymi … Czy jest potrzebne wprowadzenie ? … Nie 

ma zgłoszeń ! Proszę o opinię Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego… 

 

– radny Czesław Sobierajski – [z miejsca, poza nagraniem – opinia 

pozytywna]. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – opinia jest 

pozytywna w odniesieniu do tej i kolejnych trzech uchwał. Czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? 
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– radny Wiesław Maras – ja chcę zabrać głos w tej sprawie w związku z tym, 

że na Komisji Budżetu też zabierałem uzyskując taką odpowiedź, że to jest na 

zasadach wzajemności, czyli bezkosztowo …[koniec kasety 2 a]… nie mając 

określonej odpowiedniej ilości środków transportowych, czyli chodzi o 

pociągi, nie wykona w ramach wzajemności rozkładowych przejazdów, a 

więcej wykonają te województwa, z którymi teraz mamy zawrzeć to 

porozumienie i na to pytanie nie uzyskałem odpowiedzi, w związku z tym 

zadaję je Zarządowi: co będzie w przypadku gdy będzie różnica w tzw. 

wzajemności jeżeli chodzi o pociągokilometry jednego i drugiego 

województwa. 

 

– Marszałek Adam Matusiewicz – ja niespecjalnie obawiam się o nasze 

kwestie taborowe, ale pytanie jest zasadne, bo to nie jest rozliczanie się 

pieniędzmi, ale pracą przewozową i równie dobrze może zdarzyć się sytuacja 

taka, że któryś z naszych sąsiadów uzna, że np. wycina z rozkładu jazdy dwa, 

lub trzy połączenia i wtedy … cieszę się, że Pan Radny znany jest m.in. z 

sympatii dla sąsiadów i dyplomatycznie zakłada, że to my możemy zawalić, 

niekoniecznie sąsiedzi, ale to drugie też musimy brać po uwagę. W tym 

momencie będziemy zrywali tego rodzaju porozumienie. To porozumienie 

będzie obowiązywało, ono opiera się na pewnym gentleman’s agreement, w 

momencie kiedy takiego nie będzie, to trzeba będzie takie porozumienie 

zerwać, chociaż ja rozmawiałem osobiście ze wszystkimi marszałkami i 

wszyscy byli zgodni co do tego, że jest to per saldo rozwiązanie najlepsze. Dla 

nas ono też ma bardzo duże znaczenie, bo dla nas istotnym było to żeby się 

nie rozliczać po kosztach, bo wiadomo, że Przewozy Regionalne będą miały 

większe koszty od Kolei Śląskich i wtedy ta wymiana byłaby nie 

ekwiwalentna. Tak, że w dużej mierze tak, opiera się to na pewnej umowie. 

Jeżeli nie będzie wychodziło, to wtedy województwa będą umowy 

rozwiązywać. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu 

Łódzkiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w międzywojewódzkich kolejowych przewozach 

pasażerskich na liniach komunikacyjnych znajdujących się na 

obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/439): 
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– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ! … Indywidualne głosy ? … Nie ma ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu 

Opolskiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w międzywojewódzkich kolejowych przewozach 

pasażerskich na liniach komunikacyjnych znajdujących się na 

obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/440): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Domyślam się, że nie ! … Indywidualne wystąpienia ? … 

Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Województwu 

Świętokrzyskiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w międzywojewódzkich kolejowych przewozach 

pasażerskich na liniach komunikacyjnych znajdujących się na 

obszarze Województwa Śląskiego (druk IV/441): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – domyślam się, że 

wprowadzenie nie jest potrzebne ! … Indywidualne wystąpienia ? … Nie ma 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Centrum Pediatrii im. 

Jana Pawła II w Sosnowcu (druk IV/432): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię 

Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia… 

 

– radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – [z miejsca, poza nagraniem – 

opinia pozytywna]. 

 

 radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego im. Najświętszej Maryi Panny 

w Częstochowie (druk IV/433): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Opinia Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia… 

 

– radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – [z miejsca, poza nagraniem – 

opinia pozytywna]. 

 

 radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Państwowego Szpitala 

dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Rybniku (druk IV/434): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – wprowadzenie jest 

potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Polityki Społecznej i 

Ochrony Zdrowia… 

 

– radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – [z miejsca, poza nagraniem – 

opinia pozytywna]. 

 

 radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

indywidualnie zabrać głos ? … Nie ma takich zgłoszeń … 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia podziału na obwody 

łowieckie, których przeważająca część położona jest na terenie 

Województwa Opolskiego, a pozostała znajduje się na terenie 

Województwa Śląskiego, w części dotyczącej przebiegu granic 

obwodów łowieckich znajdujących się na styku Województwa 

Opolskiego i Śląskiego (druk IV/435): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ma zgłoszeń ! Proszę uprzejmie o przedstawienie 

opinii Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich … Opinia jest pozytywna. Czy 

ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich zgłoszeń !  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Centrum Pediatrii 

im. Jana Pawła II w Sosnowcu (druk IV/429): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – tutaj komunikat. 

Odwołuje się naszego kolegę, który niedawno zmarł, a którego 

wspominaliśmy na sesji poprzedniej, Pana Piotra Zarzyckiego. Ustaliliśmy na 

konwencie także, że to jest przysługujące klubowi PO miejsce, w związku z 

tym w paragrafie 2 proszę wpisać nazwisko Radnej Agnieszki Kostempskiej. 

Czy ktoś chciałby indywidualnie zabrać głos ? Proceduralne zapytanie: czy 

Pani Agnieszka Kostempska wyraża zgodę ? … Wyraża zgodę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej 

(druk IV/430): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – podejmujemy 

procedowanie w kolejnych dwóch uchwałach, które wynikają z inicjatywy 

Pana Radnego Artura Warzochy. Czy ktoś chciałby w tej sprawie zabrać 

głos ? … Nie ma ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk IV/431): 
 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – indywidualne 

wystąpienia ? … Nie ma ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

23. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

– radna Barbara Dziuk – po raz kolejny chciałam złożyć interpelację 

dotyczącą budowy szybkiego połączenia kolejowego Katowice – Pyrzowice, 

dotyczącą zagrożeń środowiska, których przyczyną może być budowa tego 

połączenia …[Radna odczytała częściowo treść. Interpelacja została złożona 

na piśmie]… Przypomnę wszystkim radnym i Zarządowi, zresztą Państwo na 

pewno wiecie, że do końca września ma Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska wydać akceptację, bądź wezwać projektanta do zmiany trasy. W 

związku z tym, że Powiat Tarnogórski, jak i Miasto Tarnowskie Góry i inne 

oraz Powiat Będziński i miasta i gminy podjęły uchwały, które jednoznacznie 

określają przebieg starym szlakiem kolejowym – ja już na ten temat mówiłam, 

a dzisiaj dołączam opracowanie, zapytanie jak to się ma do ochrony 

środowiska naturalnego. Ja tylko jedno powiem, że taką podstawową zasadą 

dla każdego człowieka powinno być to żeby szanować środowisko, którego 

jesteśmy integralną częścią. 

 

– radny Janusz Wita – zwracam się do Zarządu z interpelacją w sprawie 

publicznego transportu zbiorowego …[Radny odczytał treść. Interpelacja 

została złożona na piśmie]…  

 

– radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – dwie sprawy. Pierwsza to jest 

taka, że stwierdzam smutno, konstatuję, że nie zawsze jest sens zadawania 

pytań Panu Marszałkowi w temacie sprawozdania Zarządu za okres 

międzysesyjny, ponieważ nie uzyskałam dzisiaj odpowiedzi na zadane 

pytanie, a dotyczące Szpitala Wojewódzkiego nr 5 – w ogóle się Pan 

Marszałek do tego nie odniósł. Ja mam świadomość tego, że być może na 

dużym poziomie ogólności pytałam, ale rzecz idzie o przetargi, Panie 

Marszałku, i Pan doskonale zrozumiał moje intencje – najprawdopodobniej. 

Tak, że jeśli byłaby taka wola ze strony Pana Marszałka, to prosiłabym choć o 

krótką odpowiedź na to czy Pan Marszałek o tym wiedział i co dalej ? Druga 

sprawa: chciałabym prosić, a właściwie wnioskować – i tutaj ukłon w stronę 

Pana Przewodniczącego – o powrót do dobrej samorządowej, nie tyle tradycji, 

ile takiej procedury, gdzie w consensusie międzyklubowym podjęliśmy taką 

decyzję ażeby każda z sesji rozpoczynała się tematem merytorycznym 

uzgodnionym wcześniej, a miało to miejsce na początku kadencji, jak wszyscy 

pamiętają. Tymczasem dwie, może trzy sesje mieliśmy taki dobry obyczaj i 

potem został on zaniechany. Dlatego uprzejmie proszę Pana Marszałka o 
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kontynuację tego zwyczaju i wprowadzenie na każdą sesję tematu 

merytorycznego, głównego, zgodnie z tymi propozycjami, które kluby 

wcześniej zgłaszały. Mam bowiem takie wrażenie, a nie jestem w tym 

wrażeniu osamotniona, że kontynuacja dzisiejszej i poprzedniej sesji – takich 

konstrukcji działań, mówię tutaj o procedurze – może prowadzić do słusznej 

skądinąd wątpliwości, artykułowanej przez niektórych, że mają problemy z 

określeniem kto jest faktycznym gospodarzem województwa. Tak, że 

uprzejmie proszę o przychylenie się do tego wniosku. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – Bardzo dziękuję ! 

jeśli Pani pozwoli – w znacznej części, w połowie przynajmniej to pytanie 

także do mnie. Wezmę to pod uwagę, jakkolwiek proszę także, ponieważ taka 

tematyka jest przygotowana i faktycznie 3 sesje lipcowa, sierpniowa i 

wrześniowa takiego tematu nie miały – nie mówię o sesji uroczystej 22 

czerwca – ale też proszę uprzejmie o wzięcie pod uwagę tych nacisków 

odwoływania się do tradycji, nacisków historycznych, jakie często na 

konwencie były artykułowane. Spróbujemy poszukać złotego środka 

pomiędzy tymi tendencjami, a podzielam pogląd, że jakiś temat merytoryczny, 

ważny nie jakiś, w części roboczej powinien być. 

 

– radna Martyna Starc-Jażdżyk – ja króciutko, mianowicie chciałam złożyć 

skargę na zachowanie dyrektora jednej z naszych instytucji kultury, dyrektora 

instytucji Silesia-Film. W dwóch słowach czego ta skarga dotyczy. Otóż jak 

Państwo wiecie Sejmik kilka lat temu powołał do życia fundusz filmowy, który 

co roku rozdysponowuje kwotę 1,5 mln zł z przeznaczeniem na produkcje 

filmowe. Nie będę Państwa szczegółowo wdrażała, większość wie na czym 

procedura konkursowa polega. Otóż głosami Państwa i Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury zostałam wybrana jako członek komisji filmowej, która działa 

przy tym funduszu i której zadaniem jest przeprowadzenie zgodnie z 

regulaminem całej procedury konkursowej. Cóż się wydarzyło w tym roku ? 

Otóż nie zostałam poinformowana i zaproszona na posiedzenie tej komisji, w 

związku z tym nie mogłam wziąć udziału w jej pracach. Po dwóch miesiącach 

od powołania mnie w skład tej komisji na stronie internetowej ukazały się 

wyniki konkursu. Ponieważ Komisja Edukacji, Nauki i Kultury wyraziła 

swoje niezadowolenie, że przedstawiciel Sejmiku nie wziął udziału w pracach 

komisji konkursowej, skierowała na ręce dyrektora pismo z prośbą o 

wyjaśnienie, jak i również przedstawienie dokumentacji z prowadzonego 

postępowania konkursowego. To pismo wyszło w dniu 3 lipca br. Do dnia 

dzisiejszego ani ja, ani komisja nie otrzymaliśmy żadnej informacji w tej 

sprawie. Czuję się, że tak powiem, lekko zlekceważona, ale proszę mi 

wybaczyć, ja tu nie uprawiam żadnej prywaty, natomiast wydaje mi się, że 

nakazuje, jeżeli nie prawo to dobry obyczaj, uszanować wolę Sejmiku i 

mieszkańców i bardzo proszę o wyjaśnienie tej sprawy jak najszybciej, bo na 
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następnym posiedzeniu komisji chcielibyśmy się ustosunkować do Pana 

Dyrektora. 

 

– Wicemarszałek Aleksandra Gajewska-Przydryga – ja chciałam tylko 

powiedzieć w sprawie Silesii-Film, że ze strony Wydziału Kultury i ze strony 

Zarządu Województwa do Dyrektora Mariusza Wróbla z prośbą o wyjaśnienie 

tej sytuacji zostało wystosowane pismo. Czekamy na odpowiedź. 

 

– Wicemarszałek Mariusz Kleszczewski – w odpowiedzi na interpelację – z 

odpowiedzi Pani Dyrektor wszystkie przetargi są zgodne z prawem zamówień 

publicznych, nie było protestów tak silnej konkurencji jaka jest obecnie na 

rynku. W ubiegłym tygodniu zleciłem kontrolę w trybie doraźnym aby nasz 

wydział zbadał dokładnie procedury, które były zastosowane przy 

przetargach. O wynikach kontroli poinformujemy. 

 

– radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – nie ma dalszych 

zgłoszeń. Bardzo proszę o wysłuchanie kilku roboczych komunikatów. W 

dniu 28 września o godz. 9
30

 w Sali Marmurowej Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego odbędzie się II cykl warsztatowych spotkań subregionalnych 

dotyczących Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego Śląskie 2020. 

Najuprzejmiej zapraszam. Informuje, iż warsztaty dotyczące tego tematu 

odbędą się 25 września w Sali Kolumnowej o 9
30 

dla części Katowice. 26 

września o 9
30

 w Częstochowskim Parku Przemysłowym, 27 września o 9
30

 w 

Sali Kolumnowej Urzędu Marszałkowskiego. Serdecznie zapraszam do 

uczestnictwa w tych warsztatach. Uprzejmie informuję, iż pismem z dnia 14 

sierpnia Wójt Gminy Istebna, Pani Danuta Rabin zwróciła się w imieniu 

mieszkańców z wyrazami podziękowania dla Przewodniczącego Sejmiku i 

Radnych za decyzję o przeznaczeniu środków w budżecie Województwa na 

niezwykle ważną dla regionu inwestycję, dotycząca remontu nawierzchni 

drogi nr 941 Kubalonka – Istebna. W Wiśle w dniach 13-15 września odbyła 

się piąta edycja Mistrzostw Polski Urzędów Marszałkowskich w piłce nożnej. 

W silnie obsadzonym turnieju wzięło udział 14 drużyn z całej Polski. 

Reprezentacja Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego zdobyła 

brązowy medal, pokonując w ostatnim meczu drużynę z Dolnego Śląska 2:0. 

Mistrzostwo Polski zdobyła reprezentacja Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Lubelskiego, zaś wicemistrzostwo przypadło drużynie 

Województwa Opolskiego. Serdecznie dziękujemy szczególnie tym 

zawodnikom, którzy aktywnie w tych mistrzostwach brali udział. Stwierdzam, 

iż porządek obrad XXVI sesji został wyczerpany. Zamykam XXVI sesję… 

 

 

24. Zamknięcie sesji – godz. 13
20

. 


